
 
 
 
 

ACTA 

 

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PLN/2023/10 EL PLE 

  

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de convocatòria Ordinària 

Data 26 / d’octubre / 2023 

Durada Des de les 19:30 fins a les 23:15 hores 

Lloc Sala de sessions 

Presidida per Ruben Miquel Biarnes Renedo 

Secretari Joan Escoda Piñol 

  

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

DNI Nom i Cognoms Assisteix 

33877656J Dolors Gurrera Romo SÍ 

39881458X Eduard March Hermo SÍ 

47858522F Eva Avila Cambra SÍ 

39899811D Jordi Fornos Pelejà SÍ 

39867279E Jose Francisco Lindez Ripoll SÍ 

47859692G Lorena Sastre Aparisi SÍ 

47768736J Maria Rodríguez Grau SÍ 

77834412C Marta Montagut Hernandez SÍ 

39900465L Montserrat Pineda Giménez SÍ 

39892379Y Oscar Fortunyo Pacheco SÍ 

39706436H Ruben Miquel Biarnes Renedo SÍ 

39898898Q Silvia Sanchez Quevedo SÍ 



 
 
 
 

77834452Z Xavier Barcelona Sanchez SÍ 

  

  

 
Una vegada verificada pel Secretari la constitució vàlida de l’òrgan, el President obre la sessió, 

procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia 
  

A) PART RESOLUTIVA 

  

Aprovació de l'acta de la sessió anterior 

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment 

Atès el que disposa l'article 91 del R.O.F., R.D. 2568/86, de 28 de novembre.  
El secretari interventor procedeix a donar lectura de l'acta núm. 9 corresponent a la sessió 
celebrada el passat dia 21 de setembre de 2023, la qual es APROVADA PER UNANIMITAT de 

tots els regidors que composen el nombre legal de regidors de la corporació municipal.  
 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

DEBAT: 

 

El Sr. Secretari manifesta que amb anterioritat a aquest ple, ha passat una notificació  a tots els 

regidors manifestant que si volen que consti la seva intervenció integra li passin copia per correu 

electrònic en el termini de dos dies després del Ple. 

El Sr. Alcalde manifesta que el nou secretari ha començat a treballar en la redacció d’ un ROM, per 

regular funcionament dels Plens. 

Els Srs./es. regidors dels grups EM-ARA i ERC, han entregat document per escrit de les seves 

intervencions en el termini de dos dies posteriors al Ple. 

El Sr. regidor, del grup EM-ARA, manifesta per entrega de document per escrit: 

“ 

En aquest cas i per primera vegada l’acta reflecteix la nostra intervenció, no obstant hem de fer 

esment a un error formal, el qual haurà de ser corregit per a que el nostre vot sigui favorable. 

Cal indicar al punt “Expedient 1049/2023. Tancament i Liquidació del Pressupost. Compte general 

2022” qui vota què, així com identificar la regidora absent en la votació, per tal de sumar la totalitat 

del ple de forma correcta.”  

El Sr. Alcalde i Sr. Secretari, manifesten que es procedirà a la seva esmena.  

 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

  



 
 
 
 

  

 

Expedient 1796/2023. Imposició i Ordenació de Transit 

Favorable Tipus de votació: Ordinària 

A favor: 11 (CM, ERC-AM, FM-AMUNT i PSC-CP) 

Abstencions: 1 (UPM-FIC) 

En contra: 1 (EM-ARA) 

Absents: 0 

Expedient núm.: 1796/2023 

Dictamen de la Comissió Informativa d'Hisenda 

Procediment: Imposició i Ordenació de Tributos 

Tipus d'Informe: Esborrany [] Provisional [] Definitiu [x] 

DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA 

Considerant que el Servei la Guàrdia Municipal en la qual argumentava la necessitat de tramitar el 
procediment per a la modificació de l'ordenança reguladora del servei d’estacionament de vehicles 
a motor amb horari limitat per tal de dur a terme l’actualització dels articles on consten les zones 
i places d’estacionament, imports, a les noves tecnologies, etc. 

Considerant que es va incoar per l'Alcaldia el procediment per a la modificació de l'ordenança 
reguladora esmentada. 

Considerant que es va emetre informe proposta de resolució per a la modificació de l'ordenança 
reguladora esmentada. 

Aquesta Comissió Informativa considera que s'han complert els tràmits legals exigits per la 
normativa indicada anteriorment per a la modificació de l'ordenança reguladora esmentada. 

Per tot això, es va donar compte a la Comissió Informativa pel seu assessorament i estudi, i una 
vegada realitzada la tramitació legalment establerta es proposa al Ple de la Corporació el següent, 

ACORD 

PRIMER. Aprovar provisionalment la modificació de l'Ordenança Reguladora del servei 
d’estacionament de vehicles a motor amb horari limitat per tal de dur a terme l’actualització dels 
articles on consten les zones i places d’estacionament, imports, a les noves tecnologies, etc., en 
els termes del projecte que s’annexa en l'expedient. 

SEGON. Exposar al públic l'anterior Acord mitjançant anunci que s'inserirà en el tauler d'anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, a comptar des del següent al de publicació 
d'aquest anunci en el Butlletí Oficial de la Província, dins del qual els interessats podran examinar 
l'expedient i presentar les al·legacions que estimin oportunes. 

Així mateix, estarà a la disposició dels interessats a la seu electrònica d'aquesta entitat 
[http://moradebre.eadministracio.cat]. 



 
 
 
 

TERCER. Considerar, en el cas que no es presentessin reclamacions a l'expedient, en el termini 
anteriorment indicat, que l'Acord és definitiu, sobre la base de l'article 17.3 del Text Refós de la 
Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març. 

QUART. Facultar a l'Alcaldia per subscriure els documents relacionats amb aquest assumpte. 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

DEBAT: 

 

El Sr. Alcalde manifesta: 

.- Que s’ esmenaran les errades que es van detallar en la comissió informativa 

El Sr. regidor del grup FIC, demana que al c/ sant valentí es pugui fer zona de càrrega i descarrega. 

 

El Sr. regidor, del grup EM-ARA, manifesta: 

“ 

Els nostres comentaris al text i documentació que se’ns ha traslladat com a suport per aquest ple 

son els següents (la majoria ja realitzats en comissió informativa i no incorporats): 

- Article 4, en el paràgraf: 

El nombre de places d’aparcament objecte de regulació serà el màxim permès als carrers i 

avingudes abans mencionades i que es reflecteixen en planimetria adjunta sent al moment de 

redacció d’ aquesta ordenança el número de places de 109 , sense perjudici de posteriors 

variacions. 

 

Comentaris:  

1. No s’adjunta la planimetria que s’esmenta, important per a la informació visual dels 

ciutadans que vulguin consultar la ordenança.  

2. No estem d’acord en augmentar (en aquest cas que s’hagin augmentat) de 88 a 109 les 

places de zona blava. En aquest cas son modificacions que han entrat en vigor els últims 

anys sense modificar la ordenança. Recordem que la ordenança es la guia que te la 

població per saber els seus drets i els seus deures, així com el funcionament dels serveis.  

- Article 9 

El títol horari haurà de ser adquirit, immediatament després d'efectuar l'estacionament, a les 

màquines expenedores de tiquets instal·lades a l'efecte mitjançant el pagament de la tarifa 

corresponent, o mitjançant aplicació de mòbil. 

L'estacionament s'efectuarà mostrant a la part interna del parabrisa del vehicle el títol horari 

fixat per l'Ajuntament de manera que el seu contingut sigui visible, identificable i llegible 

perfectament des de l’exterior, amb indicació visible del límit horari d’estacionament autoritzat 

per aquell dia o posterior. 

 

Comentari: El segon paràgraf està en contradicció del primer, no contempla què fer si el tiquet 

es compra per l’aplicació del mòbil.  

 

- Article 11 (drets i deures de l’usuari), apartat d) 



 
 
 
 

d) Utilitzar les màquines expenedores de tiquets amb correcció. 

 

Comentari: no s’indica la gestió per aplicació mòbil 

- Article 11, apartat g) 

Text existent: g) L’usuari té dret a abonar l’import de la sanció amb descompte del 50% ( 

Pagament rapit) sempre que el pagament amb descompte es realitzi dins dels 15 dies següents 

a la data de la infracció segons butlletí de denuncia, devent-se realitzar tal abonament davant 

el departament de seguretat ciutadana de l’Ajuntament. 

 

Comentari: Estem d’acord en augmentar de 15 a 20 dies el període per fer el pagament ràpid, 

no obstant desapareix el mode de fer efectiu aquest pagament ràpid de la multa amb la rebaixa 

del 50% (devent-se realitzar tal abonament davant el departament de seguretat ciutadana de 

l’Ajuntament), tot i seguir indicant que existeix aquesta possibilitat. 

 

- Article 13 

1. Exclusivament les denúncies per infracció tipificada amb la lletra b) de l’article 12.1, podran 

se cancel·lades sense sanció si l’usuari, dins de l’hora següent a la que figura en la 

notificació d’aquesta, adquireix un tiquet d’anul·lació de denúncia per import de 3€ en una 

màquina expenedora que, juntament amb el primer tiquet i el butlletí de denúncia, seran 

introduïts a la bústia d’anul·lació del parquímetre o bé haurà de ser lliurat junt amb la 

denúncia a un controlador del Servei. 

Comentari: No s’indica la possibilitat, ni el mecanisme per cancel·lar la denúncia si és adquirida 

per l’aplicació mòbil. 

- Article 14 

Comentari: no existeix punt 4 i sí punt 5. 

 

- Article 14 punt 5 

5. L’usuari a qui es retiri el vehicle amb la grua, haurà de satisfer la taxa corresponent, sense 

perjudici d’haver d’abonar també l’import de la sanció que li pertoqui. 

 

Comentari: No s’indica el import de la sanció. 

 

- Disposició addicional 

L’òrgan competent podrà, previs els oportuns informes tècnics, modificar els dies, classes, 

característiques de les vies que regirà l’establiment limitat, així com determinar places noves, 

sense necessitat d’estar subjectes als tràmits corresponents a la modificació d’ordenances. 

 

Comentari: no estem d’acord amb aquesta disposició, de que serveix la ordenança llavors si 

pot no estar actualitzada?, això es donar carta blanca a una activitat regulada per ordenança 

que ha de ser aprovada en ple. 

Les incoherències en el contingut, la falta de l’annex planimetria i les errades formals, denoten una 

baixa qualitat en la modificació d’aquesta ordenança. Així mateix des d’Endavant per Móra creiem 

en un nou model integral que solucioni, o almenys millori substancialment, el problema de 

l’aparcament en la nostra població. La solució no passa per augmentar zona blava, sinó per articular 

un nou concepte amb visió general i moderna.  



 
 
 
 

Per tots aquests motius el nostre vot serà en contra. “ 

 

La Sra.  Montagut, regidora del grup ERC,  manifesta: 

“ 

En primer lloc manifestar que votarem a favor d’aquesta resolució, doncs considerem 

imprescindible que aquesta ordenança reguladora de la zona blava s’actualitzi d’acord amb els 

preus i zones que des de fa temps estan establertes. Tanmateix, no podem deixar de denunciar la 

deixadesa de funcions així com la mala praxi que s’ha produït. Hi havia zones blaves, com el carrer 

Sant Valentí o el Passeig del Pont, que no ho eren legalment. En canvi, s’hi multava els vehicles 

només perquè l’ajuntament un dia les va pintar de blau. Senyor Alcalde, tornaran les multes 

posades sense base jurídica? 

“ 

La Sra. regidora del grup PSC, manifesta: 

.-Que votarà a favor. Trobo correcta l’ actualització.  

.-Demano un control de les targetes  de la zona d’ aparcament. 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

  

Expedient 1809/2023. Imposició i Ordenació de Tributs (IBI i IVTM) 

Favorable Tipus de votació: Ordinària 

A favor: 7 (CM i FM-AMUNT) 

Abstencions: 0 

En contra: 6 (ERC-AM, PSC-CP, EM-ARA i UPM-FIC) 

Absents: 0 

Expedient núm.: 1809/2023 

Dictamen de la Comissió Informativa General 

Procediment: Modificació de les Ordenances fiscals de l’IBI i de L’IVTM 

Tipus d'Informe: Esborrany [] Provisional [] Definitiu [x] 

DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA GENERAL 

Considerant que amb data 18/10/2023, l’Alcaldia ha presentat la seva proposta en la qual 
argumentava la necessitat de tramitar el procediment per a la modificació de les ordenances 
següents: l'Ordenança Fiscal Reguladora núm. 1 de l'Impost sobre Béns Immobles, l’Ordenança 
Fiscal Reguladora núm. 2, sobre Vehicles de Tracció Mecànica i l’Ordenança reguladora de les 
prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari. Concretament, es justifica amb els 
següents raonaments: 



 
 
 
 

“A la vista de l’augment del cost de la vida els darrers anys, provocat per dos factors o 
esdeveniments a nivell mundial; la pandèmia patida a finals de 2019 i que va durar fins finals de 
2020 i malauradament l’esclafit de la Guerra d’Ucraïna que va fer encarir els preus de productes 
bàsics. 

A aquests fets i hem de sumar l’augment del preu del combustible, de l’energia elèctrica i 
conseqüentment el gas, agreujat aquest darrer any amb l’augment dels interessos, suposadament 
amb la intenció de contenir la inflació. 

Val a dir que l’IPC des de el 2019 (darrer any de modificació d’impostos) ha augmentat un 15.3 % 
a nivell de l’estat espanyol i un 14,6 % a nivell de Catalunya. 

Enguany estem en un augment del 3.5 % i es preveu tancar amb un increment del 5 %. 

Aquests fets des l’any 2020 fins ara, han suposat pels comptes municipals, un augment total d’uns 
730.000,00 €, als quals s’ha de sumar l’augment del cost del tractament de residus que ascendeix 
a uns 48.000,00 € més. 

... 

Arribats a aquest punt i havent ja rebaixat l’any 2022 moltes despeses innecessàries per al correcte 
funcionament de l’Ajuntament i mantenint els serveis que es presten, només ens queda 
aconseguir més ingressos per la via de l’actualització d’impostos i taxes al nivell de l’IPC dels darrers 
anys. 

Tenint en compte aquests antecedents, vistes les circumstàncies que esdevenen i per raons 
d'interès general es fa necessària, en virtut d'allò que s'ha fixat en l'article 172 del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 
2568/1986, 28 de novembre en concordança amb l'article 5.2 del Reial decret 128/2018, de 16 de 
març, pel qual es regula el règim jurídic dels funcionaris de l'Administració Local amb habilitació 
de caràcter nacional, la modificació de les ordenances fiscals reguladores de l’IBI (impost sobre 
béns immobles), i de l’IVTM (impost sobre vehicles de tracció mecànica) i de l’ordenança que 
regula les prestacions patrimonials de caràcter públic, la qual aglutina les tarifes del servei d’aigua 
potable, de la recollida d’escombraries i del clavegueram. 

Amb aquesta iniciativa es pretenen aconseguir als menys apaivagar els augments soferts 
esmentats anteriorment. 

La modificació proposada per aquestes ordenances és: 

- IBI, actualització amb un augment del 4,5 % de la quota tributària. 

- IVTM, actualització amb un augment del 4,5% de la quota tributària 

- … 

És pel que es considera convenient per aquesta Alcaldia que es procedeixi a la tramitació de 
l'expedient de modificació de l'ordenança fiscals, tot i així, vol posar de manifest que els augments 
proposats són merament testimonials per les quanties que suposen i atès que en cap moment 
s’arriba a la totalitat dels increments soferts de l’IPC pel que fa als impostos, i no encara no cobreix 
el cost real dels serveis.” 



 
 
 
 

Atès que amb data 18/10/2023, es va incoar per l'Alcaldia el procediment per a la modificació de 
les ordenances següents: l'Ordenança Fiscal Reguladora de l'Impost sobre Béns Immobles, 
l’Ordenança Fiscal Reguladora núm. 2, sobre Vehicles de Tracció Mecànica i l’Ordenança 
reguladora de les prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari. 

Atès que amb data 18/10/2023, es va emetre informe jurídic en exercici de la funció 
d'assessorament legal preceptiu comprovant-se la viabilitat i la legalitat del projecte proposat 
d'acord amb la normativa que resulta d'aplicació, així com amb les regles internes, que, en el seu 
cas, tingui aprovades l'Entitat en els seus reglaments orgànics. 

Atès que amb data 18/10/2023 es va emetre per la Intervenció informi en el qual es va avaluar 
l'impacte economicofinancer de la modificació, així com el compliment de la normativa aplicable i 
en particular, els principis d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. 

Considerant que s’ha emès informe proposta de resolució sobre la modificació de les ordenances 
següents: l'Ordenança Fiscal Reguladora núm. 1 de l'Impost sobre Béns Immobles, l’Ordenança 
Fiscal Reguladora núm. 2, sobre Vehicles de Tracció Mecànica i l’Ordenança reguladora de les 
prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari. 

Ates que la Comissió Informativa General va considerar que s'han complert els tràmits legals exigits 
per la normativa indicada anteriorment per a la modificació de les ordenances següents: 
l'Ordenança Fiscal Reguladora núm. 1 de l'Impost sobre Béns Immobles, l’Ordenança Fiscal 
Reguladora núm. 2, sobre Vehicles de Tracció Mecànica i l’Ordenança reguladora de les 
prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari, i va emetre dictamen favorable, es 
proposa al Ple de la corporació el següent, 

ACORD 

PRIMER. Aprovar provisionalment la modificació de l'Ordenança Fiscal Reguladora de l'Impost 
sobre Béns Immobles en els termes del projecte que s'annexa en l'expedient. 

SEGON. Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança Fiscal Reguladora núm. 2, sobre 
Vehicles de Tracció Mecànica en els termes del projecte que s'annexa en l'expedient. 

TERCER. Exposar al públic l'anterior Acord mitjançant anunci que s'inserirà en el tauler d'anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, a comptar des del següent al de publicació 
d'aquest anunci en el Butlletí Oficial de la Província, dins del qual els interessats podran examinar 
l'expedient i presentar les al·legacions que estimin oportunes. 

Així mateix, estarà a la disposició dels interessats a la seu electrònica d'aquesta entitat 
[http://moradebre.eadministracio.cat]. 

QUART. Considerar, en el cas que no es presentessin reclamacions a l'expedient, en el termini 
anteriorment indicat, que l'Acord és definitiu, sobre la base de l'article 17.3 del Text Refós de la 
Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
sense la necessitat d’adoptar cap altre acord de manera expressa. 

CINQUÈ. Publicar aquests acords, juntament amb el text de les modificacions de les ordenances 
aprovades al Portal de la Transparència de l’Ajuntament de Móra d’Ebre a efectes de publicitat. 

SISÈ. Facultar a l'Alcaldia per subscriure els documents relacionats amb aquest assumpte. 



 
 
 
 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

DEBAT: 

 

El Sr. regidor del grup FIC, manifesta: 

.-Al 2019, ja va haver una puja brutal dels impostos locals. 

.-Manifesto la meva oposició a la condonació de la plusvàlua a la banca. 

.- El cost del servei d’ escombraries sortiria més barat si estiguéssim dintre del consorci. 

A continuació s’ estableix un debat entre l’ alcalde i secretari amb el regidor del Grup FIC. 

El Sr. Alcalde, manifesta, que si s’ estigues dintre del consorci sortiria més car amb 96.000 euros 

de més. 

 

El Sr. regidor del grup EM-ARA, manifesta: 

“ 

En aquesta modificació es pretén pujar els següents impostos: 

- IBI, actualització amb un augment del 4,5 % de la quota tributària. 

- IVTM, actualització amb un augment del 4,5 % de la quota tributària 

Tal i com apuntàvem en el punt anterior, des d’Endavant per Móra no creiem que pujar els impostos 

sigui cap solució. Sempre hem defensat una redistribució de la despesa aplicant criteris de 

sostenibilitat, i diem redistribució, no reducció. Cal invertir en allò important i en allò urgent, de 

forma planificada i ordenada, sempre amb l’objectiu d’augmentar la qualitat de vida dels ciutadans. 

Cal fugir de la política de crèdit i endeutament, cal fugir de les actuacions electoralistes d’última 

hora. 

Els recordem que el seu model de gestió econòmica no es nou, ja en la passada legislatura van 

pujar els impostos, tot i una forta contestació ciutadana. Son els que diuen que no hi ha diners, 

que estem malament, que la caixa està buida, sempre amb excuses, però son els que han governat 

i gestionat la economia del poble des del 2011 de forma continuada, farà ja 12 anys. 

Volen dir que durant aquests 12 anys no han pogut sanejar completament la economia morenca?, 

haurien d’assumir des del seu grup municipal la mala gestió que ens ha portat a la situació actual. 

Com a recordatori indicar que en aquesta darrera legislatura la diputació de Tarragona va haver de 

intervenir les finances d’aquest Ajuntament per extralimitar-se en el límit de deute, entre d’altres 

males pràctiques, com falta de liquiditat constant. A finals de l’any passat (si no vaig errat), per fi, 

la diputació ha retirat la seva fiscalització. I sabeu quina és la primera cosa que passa?, que es 

demana un crèdit al tancament de l’exercici 2022 per falta de liquiditat, es a dir, que no hi ha diners 

a la caixa, i per si algú es veu temptat a dir que mentim es pot comprovar a l’expedient 1913/2022, 

acta de la JGL 2022/50 del 12 de desembre del 2022, on textualment diu: 

Fets: 



 
 
 
 

1. La Regidoria d’Hisenda ha informat de la necessitat de concertar una operació de tresoreria per 

import de 75.000,00 euros amb inici el 20 de desembre de 2022, motivada pel desfasament en la 

recaptació dels ingressos i en el pagament de les despeses que determina una manca de liquiditat 

temporal en la tresoreria de l'Ajuntament. 

I només començar 2023 es demana un altre crèdit, reflexat per si algú té la temptació de dir que 

mentim, al expedient 94/2023, acta de la JGL 2023/4 de 23 de gener del 2023, on textualment diu: 

Fets 

1. La Regidoria d’Hisenda ha informat de la necessitat de concertar una operació de tresoreria per 

import de 350.000,00 euros amb inici previst el 23 de febrer de 2023, motivada pel desfasament en 

la recaptació dels ingressos i en el pagament de les despeses que determina una manca de liquiditat 

temporal en la tresoreria de l'Ajuntament. 

Sr. Alcalde, ja entenem que el seu dia a dia comporta molta feina, i sovint s’ha de deixar assessorar 

per persones qualificades, vist lo vit pel que fa a l’àrea econòmica, li recomanem que les busqui, 

defugi de pràctiques que s’han demostrat poc eficients. 

Per molt que es vulgui amagar Endavant per Móra sempre publica informació contrastada, sòlida, 

demostrable, qualsevol qui vulgui veure la font es pot dirigir a nosaltres, estem compromesos amb 

la transparència, i així ho demostrem dia a dia. 

Ja entenem que no els interessa que algú aixequi la alfombra i mostri el que hi ha davall, inclús 

també entenem que la seva resposta a les nostres consideracions en aquest ple siguin la de 

despreciar el nostre treball, la nostra capacitat, inclús amb atacs personals quan no hi ha res mes. 

Però els hi hem de dir que nosaltres ens mantindrem ferms, sòlids i compromesos amb el be per 

al poble, ja que nosaltres no hem vingut a riure les gràcies a ningú, hem vingut a fer lo correcte, i 

si estem aquí es per quedar-nos. 

Per tot l’exposat, el nostre vot serà en contra d’aquesta proposta. “ 

 

El Sr. Alcalde, manifesta: 

.- Que no està d’ acord amb el que es diu de mala gestió. 

.- No estem davant préstecs de falta de liquidesa sinó renovacions de pòlisses de tresoreria on en 

funció de les necessitats es pot agafar o no els diners. 

.- Al Diari de Tarragona, va sortir que havem reduït l’ endeutament del  2019 al 2023 en un 53 %. 

.-Es queixa pel tractament que es fa de l’ ajuntament a les xarxes socials. 

 

La Sra. regidora del grup PSC, manifesta: 

.-Des de l’ any 2019 no s’ ha fet cap augment. 

.- Considerem que s’ hauria d’ haver fet paulatinament des d’ abans per no fer ara un augment tant 

gran. Les famílies també han sofert la pujada del combustible. 

.- Algun grup, va dir que no pujaria impostos. 



 
 
 
 

 

La Sra. regidora del grup ERC, manifesta: 

“ 

Aquest ha estat any d’eleccions municipals. Igual que l’any 2019. Aquell any després de formar 

govern van proposar una pujada dels tributs escandalosa amb l’esperança que a les següents 

eleccions ningú se’n recordaria. Aquest any, volen repetir la jugada. El primer any de legislatura 

pujada d’impostos. És la seva recepta per equilibrar uns comptes desequilibrats des de la base per 

la seva gestió. Ens van enganyar en campanya dient que la situació econòmica de l’ajuntament 

estava sanejada. 

La documentació diu que es tracta, cito literalment,  “d’una pujada testimonial”. La realitat és que 

es tracta d’un increment del 4.5% sobre l’IBI i sobre els vehicles. Segons els seus càlculs, això són 

uns 50€ per família. Doncs bé, hi ha molta gent que treballa un dia sencer per guanyar aquests 50€. 

No sabem en quina realitat viuen, però aquesta pujada d’impostos de testimonial no en té res. 

Argumenten que la factura elèctrica s’ha disparat i no s’hi pot fer front. Tanmateix, els projectes 

que han impulsat per mitigar la factura elèctrica en base a generació d’energia en equipaments 

municipals és residual sinó nul·la. On són les plaques fotovoltaiques? D’altres ajuntaments han 

aconseguit projectes amb fons Next Generation o d’altre línies amb aquest fins.  

També argumenten que ha pujat la factura del gas. Bona part de la factura del gas es deu a 

l’equipament de la piscina coberta. La legislatura anterior es va tenir que renovar la caldera i des 

del nostre grup proposava un sistema de biomassa. Tampoc ho van creure oportú. Avui la caldera 

estaria amortitzada i la factura seria significativament menor. 

En resum, el nostre grup municipal votarà en sentit contrari a la resolució, 

Perquè avalar-la significaria avalar la seva gestió, una mala gestió que només troba solucions en 

pujar impostos. Sàpiguen, que el que ens cal és una bona gestió dels recursos i no pujades 

d’impostos. Perquè una bona gestió permet donar un bon servei alhora que contenir impostos. I 

amb vostès no tenim ni una cosa ni l’altra. “ 

 

El Sr. Alcalde, manifesta : 

.-Mai vaig dir que no pujaria impostos. 

.-A Festes majors, cap d’ any reducció de costos havem fet. 

.- Es procedirà a instal·lar plaques fotovoltaiques amb els diners dels fons nuclears a edificis 

municipals.  

.-Des d’ aquí, fem la queixa en el retard del cobrament d’ aquests fons nuclears. 

.- El nostre grup fa una bona gestió. 

 

El Sr. regidor de FM-AMUNT, pregunta . 

.- S’ ha rebut alguna aportació d’ algun grup de l’ oposició per reduir  aquest percentatge?  



 
 
 
 

El Sr. regidor de la FIC replica que en 3 dies és impossible fer aportacions. 

 

El Sr. regidor de FM-AMUNT, manifesta: 

Que en l’ any 2019 , amb nomes 2 dies , el seu grup va fer aportacions que es van acceptar com 

sortir-se l’ AMAC, ( estalvi de 20000 euros); sortir del COMEBE. 

.-Demano als del grup ERC que truquin als de dalt per fer pressió en tema fons nuclear. 

.-Es pot veure a les actes el que cobro de l’ ajuntament.  

.-Amb la instal·lació de les plaques solars  tindrem reducció de despesa. 

 

La Sra. regidora del grup ERC , Montagut, replica que confia en el seu govern i partit quan puguin 

arribaran. M’ informaré del que passa... 

 

El Sr. Alcalde manifesta que el fons nuclears porten molt retard. Cada dia que passen incompleixin 

els terminis nous que diuen... 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

  

Expedient 1819/2023. Modificació Ordenança reguladora prestacions patrimonials de 
caràcter públic no tributari de l'Ajuntament 

Favorable Tipus de votació: Ordinària 

A favor: 7 (CM i FM-AMUNT) 

Abstencions: 0 

En contra: 6 (ERC-AM, PSC-CP, EM-ARA i UPM-FIC) 

Absents: 0 

Expedient núm.: 1819/2023 
Dictamen de la Comissió Informativa General 
Procediment: Modificació de l’Ordenança reguladora de les prestacions patrimonials de caràcter 
públic no tributari 
Tipus d'Informe: Esborrany [] Provisional [] Definitiu [x] 
   
Considerant que amb data 18/10/2023, l’Alcaldia ha presentat la seva proposta en la qual 
argumentava la necessitat de tramitar el procediment per a la modificació de les ordenances 
següents: l’Ordenança reguladora de les prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari. 
Concretament, es justifica amb els següents raonaments: 

“A la vista de l’augment del cost de la vida els darrers anys, provocat per dos factors o 
esdeveniments a nivell mundial; la pandèmia patida a finals de 2019 i que va durar fins finals de 
2020 i malauradament l’esclafit de la Guerra d’Ucraïna que va fer encarir els preus de productes 
bàsics. 



 
 
 
 

A aquests fets i hem de sumar l’augment del preu del combustible, de l’energia elèctrica i 
conseqüentment el gas, agreujat aquest darrer any amb l’augment dels interessos, suposadament 
amb la intenció de contenir la inflació. 
Val a dir que l’IPC des de el 2019 (darrer any de modificació d’impostos) ha augmentat un 15.3 % 
a nivell de l’estat espanyol i un 14,6 % a nivell de Catalunya. 
Enguany estem en un augment del 3.5 % i es preveu tancar amb un increment del 5 %. 
Aquests fets des l’any 2020 fins ara, han suposat pels comptes municipals, un augment total d’uns 
730.000,00 €, als quals s’ha de sumar l’augment del cost del tractament de residus que ascendeix 
a uns 48.000,00 € més. 
Altre tema, són les taxes que es paguen per la prestació d’un servei, com són, entre d’altres, lla 
recollida d’escombraries, l’aigua potable i el clavegueram. 
La Llei diu que per taxes no pots ingressar més del cost real que suposen i en el nostre cas, amb el 
que s’ingressa, no s’arriba a cobrir ni el 80 % del cost real. 
A tall d’exemple, d’acord amb els informes i liquidacions de l’empresa adjudicatària d’aquests 
serveis, en la gestió de l’aigua existeix un dèficit de -49.900,00 €, en la de recollida i tractament de 
la brossa existeix un dèficit de -92.250,00 € amb el sistema actual, el qual serà de –182.000,00 € 
en el moment que s’implanti la recollida de porta-porta. 
Arribats a aquest punt i havent ja rebaixat l’any 2022 moltes despeses innecessàries per al correcte 
funcionament de l’Ajuntament i mantenint els serveis que es presten, només ens queda aconseguir 
més ingressos per la via de l’actualització d’impostos i taxes al nivell de l’IPC dels darrers anys. 
Tenint en compte aquests antecedents, vistes les circumstàncies que esdevenen i per raons 
d'interès general es fa necessària, en virtut d'allò que s'ha fixat en l'article 172 del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 
2568/1986, 28 de novembre en concordança amb l'article 5.2 del Reial decret 128/2018, de 16 de 
març, pel qual es regula el règim jurídic dels funcionaris de l'Administració Local amb habilitació de 
caràcter nacional, la modificació de les ordenances fiscals reguladores de l’IBI (impost sobre béns 
immobles), i de l’IVTM (impost sobre vehicles de tracció mecànica) i de l’ordenança que regula les 
prestacions patrimonials de caràcter públic, la qual aglutina les tarifes del servei d’aigua potable, 
de la recollida d’escombraries i del clavegueram. 
Amb aquesta iniciativa es pretenen aconseguir als menys apaivagar els augments soferts 
esmentats anteriorment. 
La modificació proposada per aquestes ordenances és: 
- … 
- … 
- Prestacions patrimonials, actualització amb un augment del 9 % sobre les tarifes del servei d’aigua 
potable, de la recollida d’escombraries i del clavegueram. 
És pel que es considera convenient per aquesta Alcaldia que es procedeixi a la tramitació de 
l'expedient de modificació de l'ordenança fiscals, tot i així, vol posar de manifest que els augments 
proposats són merament testimonials per les quanties que suposen i atès que en cap moment 
s’arriba a la totalitat dels increments soferts de l’IPC pel que fa als impostos, i no encara no cobreix 
el cost real dels serveis.” 
 
Atès que amb data 18/10/2023, es va incoar per l'Alcaldia el procediment per a la modificació de 
les ordenances següents: l’Ordenança reguladora de les prestacions patrimonials de caràcter 
públic no tributari. 
Atès que amb data 18/10/2023, es va emetre informe jurídic en exercici de la funció 
d'assessorament legal preceptiu comprovant-se la viabilitat i la legalitat del projecte proposat 
d'acord amb la normativa que resulta d'aplicació, així com amb les regles internes, que, en el seu 
cas, tingui aprovades l'Entitat en els seus reglaments orgànics. 



 
 
 
 

Atès que amb data 18/10/2023 es va emetre per la Intervenció informi en el qual es va avaluar 
l'impacte economicofinancer de la modificació, així com el compliment de la normativa aplicable i 
en particular, els principis d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. 

Considerant que s’ha emès informe proposta de resolució sobre la modificació de les ordenances 
següents: i l’Ordenança reguladora de les prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari. 

La Comissió Informativa General en sessió de data 23 d'octubre de 2023, considera que s'han 
complert els tràmits legals exigits per la normativa indicada anteriorment per a la modificació de 
les ordenances següents: i l’Ordenança reguladora de les prestacions patrimonials de caràcter 
públic no tributari, i a aquest efecte proposa: 

ACORD 
  

PRIMER. Aprovar inicialment la modificació de l’Ordenança reguladora de les prestacions 
patrimonials de caràcter públic no tributari de l’Ajuntament de Móra d’Ebre, pel que respecta a 
l’annex 1 sobre la prestació del servei de subministrament d’aigua potables, a l’annex 2 sobre la 
prestació del servei de clavegueram i l’annex 3 sobre la prestació del servei de recollida 
d’escombraries, en els termes del projecte que s’annexa en l’expedient. 
 
SEGON. Exposar al públic l'anterior Acord mitjançant anunci que s'inserirà en el tauler d'anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, a comptar des del següent al de publicació 
d'aquest anunci en el Butlletí Oficial de la Província, dins del qual els interessats podran examinar 
l'expedient i presentar les al·legacions que estimin oportunes. 
Així mateix, estarà a la disposició dels interessats a la seu electrònica d'aquesta 
entitat [http://moradebre.eadministracio.cat]. 
 
TERCER. Sol·licitar l’informe preceptiu i autorització de la Comissió de Preus de Catalunya en 
relació a la modificació de l’Ordenança reguladora de les prestacions patrimonials de caràcter 
públic no tributari de l’Ajuntament de Móra d’Ebre, de les prestacions patrimonials de caràcter 
públic no tributari de l’Ajuntament de Móra d’Ebre, pel que respecta a l’annex 1 sobre la prestació 
del servei de subministrament d’aigua potables, a l’annex 2 sobre la prestació del servei de 
clavegueram i l’annex 3 sobre la prestació del servei de recollida d’escombraries. 
L’aprovació definitiva de l’Ordenança reguladora de les prestacions patrimonials de caràcter públic 
no tributari de l’Ajuntament de Móra d’Ebre restarà condicionada a l’emissió de l’informe de la 
Comissió de Preus de Catalunya. Si com a conseqüència del tràmit d’informació pública es 
modifiquen les tarifes, caldrà tornar a sol·licitar l’informe corresponent de la Comissió de Preus de 
Catalunya. 

QUART. Considerar, en el cas que no es presentessin reclamacions a l'expedient, en el termini 
anteriorment indicat, que l'Acord és definitiu, sobre la base de l'article 17.3 del Text Refós de la 
Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
sense la necessitat d’adoptar cap altre acord de manera expressa. 
 
CINQUÈ. Publicar aquests acords, juntament amb el text de les modificacions de les ordenances 
aprovades al Portal de la Transparència de l’Ajuntament de Móra d’Ebre a efectes de publicitat. 
 
SISÈ. Facultar a l'Alcaldia per subscriure els documents relacionats amb aquest assumpte. 
 
 



 
 
 
 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

DEBAT: 

 

El Sr. regidor del Grup FIC, manifesta : 

.-Aquesta pujada és indigna per les famílies. El servei municipal d’ aigües hauria de tornar  a ésser 

assumit per l’ ajuntament. 

.-Demanem la connexió d’ aigua gratis al casc antic. 

 

El Sr.  regidor, del grup EM-ARA, manifesta: 

“ 

En aquesta modificació es proposa pujar el següent impost: 

- Prestacions patrimonials, actualització amb un augment del 9 % sobre les tarifes del servei d’aigua 

potable, de la recollida d’escombraries i del clavegueram. 

En aquest cas directament creiem que s’està realitzant una mala gestió des de fa molts anys, en els 

quals per casualitat els ha governat el seu grup polític.  

Apostem clarament per la recuperació del servei d’aigua amb una gestió municipal, així com ens 

declarem clarament en contra del sistema porta a porta, el qual com han indicat en els seus 

informes suposaria un increment molt major en la despesa de la gestió de les escombraries, sense 

deixar de banda la intrusió en la privacitat de les famílies. Com a mostra un botó, mireu el poble 

veí, Móra la Nova. Es de tots conegut els viatges dels moranovencs a tirar la brossa al nostre 

municipi.  

Per tant, considerem que l’augment del 9% correspon a una mala gestió, havent un enorme marge 

de millora en cada un d’aquests àmbits: Aigua potable, recollida d’escombraries i clavegueram. 

Només aplicant un correcte sistema de supervisió i accions correctores planificades, es podria 

revertir la tendència de mal servei i major cost. 

El nostre vot, com no pot ser d’un altra forma, serà en contra.” 

 

La Sra. regidora del grup PSC, manifesta : 

.-El servei de recollida de la brossa deixa molt que desitjar. 

.-El nostre grup està a favor de portar a terme el porta a porta. Ja portem tres anys prorrogat el 

contracte d’ escombraries. Anem tard. Cal anar al porta a porta i evitar que pobles veïns vinguin a 

llançar la brossa al nostre poble. 

 

El Sr. Alcalde manifesta que s’ estudiaran totes les possibilitats . Les vostres aportacions seran 

benvingudes. A continuació, explica les millores i costos de cada opció existent. 

 



 
 
 
 

La Sra. regidora del grup ERC ,Montagut, manifesta: 

“ 

En aquest cas, crec que tot el que hem argumentat en el punt anterior és d’aplicació en aquest. Es 

pretén que avalem una pujada de les taxes d’aigua, escombraries i clavegueram d’un 9%.  

Mentrestant hi ha fuites d’aigua per les canonades d’aigua que causen perjudicis i molèsties als 

veïns.  

La política de gestió i reciclatge dels residus és inexistent. Tot el que hem fet en conscienciació és 

adherir-nos a la campanya RECICLOS sense pena ni glòria. Una campanya que venia feta. Som el 

poble de la Ribera d’Ebre amb una taxa de reciclatge més baixa. Segons les dades de l’IDESCAT l’any 

2021 no arribàvem ni tan sols al 30%. Actualment hi ha municipis veïns que voregen taxes del 80-

90%. Això evidentment té repercussions en el cost de la brossa. Les escombraries no és un cost 

solament fix, té un component de cost variable que depèn, també, de la seva gestió. I aquesta part 

variable que depèn de vostès ens surt cara. 

Per tant, votarem en contra d’aquesta pujada d’impostos.” 

 

El Sr. Alcalde manifesta : 

.-Que fa tres anys que no s’ actualitzen aquest tarifes que ara es volen incrementar. A l’ any 2022-

23  es va fer una important reducció de despesa. A raó de la pandèmia, i de la guerra d’ Ucraïna, el 

cost de la vida s’ha incrementat. El preu del combustible, llum , gas tipus d’ interès ( al 4,14 %) i 

increment de l’ IPC al 15 % de 2019 a 2022.Enguany, es preveu pujada de l’ IPC al 5%.Ara, nomes 

proposem incrementar les tarifes el 4,5%. 

.-Abans de l’ any 2026  ens obligaran per Llei a repercutir tots els costos del servei d’ escombraries 

al veí. Ara, nomes es cobreix el 80% del cost. 

.-Aquest increment, havem calculat que per un contribuent mitjà,  només suposa  46 euros a l’ any, 

és a dir 3,86 euros al mes. També, procedeix a ressaltar les pujades de tributs fetes en diferents 

municipis propers, totes elles  amb major increment. 

.- Pel que al pressupost de 2024 podeu fer aportacions. 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

  

Expedient 1769/2023. Disposicions Normatives (Aprovació, Modificació o Derogació) 

Favorable Tipus de votació: Ordinària 

A favor: 12 (CM, FM-AMUNT ERC-AM, PSC-CP i EM-ARA) 

Abstencions: 1 (UPM-FIC) 

En contra: 0 

Absents: 0 

Expedient núm.: 1769/2023 



 
 
 
 

Dictamen de la Comissió Informativa 

Procediment: Disposicions Normatives (Aprovació, Modificació o Derogació) 

DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA 

PRIMER.- L’Ajuntament de Móra d’Ebre, com qualsevol altra administració pública, té com a 
principal objectiu l’assoliment de l’interès general i la defensa del bé comú. Atenent aquest 
principi, és de vital importància la consolidació d’una cultura de la integritat pública i el 
desplegament d’un marc d’integritat a partir de tot un seguit d’actuacions: l’aprovació d’un Codi 
d’Ètica i Bon Govern, la creació de canals d’alerta, la formació del seu personal, l’elaboració de 
plans i mesures de prevenció, detecció i correcció de riscos... 

SEGON.- És en aquest sentit que l’Ajuntament de Móra d’Ebre vol fer palesa aquesta voluntat amb 
l’aprovació d’una declaració institucional de compromís per a promoure la lluita contra el frau i la 
corrupció. 

TERCER.- L’objectiu de tot plegat ha de permetre i contribuir a impulsar la millora del servei públic, 
l’enfortiment de la qualitat democràtica i la recuperació de la confiança de la ciutadania en les 
seves institucions. 

QUART.- A la vista de què, entre les mesures que es contemplen per implantar un sistema de gestió 
eficaç, l'article 6 de l'Ordre HFP/1030/2021, de 29 de setembre, per la qual es configura el sistema 
de gestió del Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència estableix l'obligació de què tota 
entitat, decisora o executora, que participi en l'execució de les mesures del PRTR disposi d'un «Pla 
de mesures antifraude» amb la finalitat de garantir i declarar que els fons corresponents s'han 
utilitzat de conformitat amb les normes aplicables, en particular, pel que fa a la prevenció, detecció 
i correcció del frau, la corrupció i els conflictes d'interessos. 

CINQUÈ.- Si bé inicialment aquesta anàlisi es centrarà en la gestió dels fons atorgats provinents de 
la Unió Europea, la voluntat d’aquest ajuntament és que en la mesura de les seves possibilitats i 
disponibilitats, aquesta avaluació s’ampliï a la gestió de tots els fons que es tramitin i gestionin des 
d’aquesta institució 

FONAMENTS DE DRET 

- Reial decret legislatiu 5/2015, de 30 d’octubre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de l’Estatut 
bàsic de l’empleat Públic. 

- Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés a la informació i bon govern. 

- Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic. 

- Reglament (UE) 2021/241 del Parlament Europeu i del Consell, de 12 de febrer de 2021, pel qual 
s’estableix el mecanisme de Recuperació i Resiliència. 

- Ordre HFP/1030/2021, de 29 de setembre, pel qual es configura el sistema de gestió del Pla de 
Recuperació, Transformació i Resiliència. 

Per tot això, es va donar compte a la Comissió Informativa pel seu assessorament i estudi, i una 
vegada realitzada la tramitació legalment establerta es proposa al Ple de la Corporació el següent, 



 
 
 
 

ACORD: 

PRIMER. PROPOSAR AL PLE l’aprovació de declaració institucional per la qual s’assumeix el 
compromís explícit d’aquest ajuntament i, amb ell, de totes les persones que conformen aquesta 
Corporació, de promoure la lluita contra el frau i la corrupció. 

SEGON. APROVAR el Pla de Mesures Antifrau de l'Ajuntament de Móra d’Ebre de conformitat amb 
allò disposat a l’article 6 de l’Ordre HFP/1030/2021, de 29 de setembre, per la qual es configura el 
sistema de gestió del Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència i donar-ne compte al Ple en 
la propera sessió que se celebri. 

TERCER. COMUNICAR aquest acord a tot el personal de l’ajuntament, als seus ens vinculats i a tota 
la ciutadania en general a través del web i de la resta de mitjans de comunicació públics de que 
disposa aquesta institució. 

QUART. Publicar el text íntegre del Pla a la seu electrònica d'aquest Ajuntament a efecte del seu 
general coneixement. 

CINQUÈ. Remetre el Pla de mesures antifrau de l'Ajuntament de Móra d'Ebre aprovat al Servei 
Nacional de Coordinació Antifraude, per mitjà del correu electrònic habilitat a aquest efecte. 

Contra aquest acte administratiu de tràmit no qualificat, no procedeix la interposició de cap tipus 
de recurs. 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

DEBAT: 

 

El Sr. alcalde, manifesta que entre els integrants del comitè antifrau no hi haurà el cap de gabinet. 

A l’ article 7, es detallen els seus membres i aquesta persona no hi forma part. 

 

El Sr. regidor, del grup EM-ARA, manifesta: 

“ 

Estem totalment d’acord amb la iniciativa d’establir aquest pla de mesures antifrau. Tot el text 

proposat ens sembla correcte. Una vegada clarificat per part del alcalde que la participació del 

càrrec de confiança ha estat només i exclusivament en la redacció del document, i que aquesta 

persona no participarà en el escrutini i en les reunions que es derivin del desenvolupament ordinari 

del mateix, votarem a favor. “ 

 

La Sra. regidora del grup ERC, manifesta: 

“ 

Aquest Pla de Mesures Antifrau és necessari pel nostre municipi per tal de poder tenir accés a 

diferents subvencions, especialment de la Unió Europea. Igualment, creiem que és una bona eina 

per evitar males praxis. Així doncs, votarem a favor.” 



 
 
 
 

 

El regidor del grup FIC, manté un debat amb el Sr. alcalde respecte a si forma part del comitè 

antifrau el cap de gabinet o no. També ressalta que un administratiu del comitè es jubila al 

desembre. 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

  

Expedient 1800/2023. Modificació de Crèdits. Expedient 10/2023 de modificació de crèdit 

Favorable Tipus de votació: Ordinària 

A favor: 7 (CM i FM-AMUNT) 

Abstencions: 1 (PSC-CP) 

En contra: 5 (ERC-AM, EM-ARA i UPM-FIC) 

Absents: 0 

1.- ANTECEDENTS 

1.1. Per Provisió d’alcaldia que consta a l’expedient 1800/2023 s’ha incoat l’expedient 10/2023 de 
modificació del pressupost mitjançant suplement de crèdit per donar cobertura a les despeses que 
no poden demorar-se fins el proper exercici i la seva consignació pressupostària és insuficient. 

Veure Annex 

1.2. L’alcalde ha resolt encarregar a la intervenció l’emissió dels informes corresponents. 

1.3. Vist els informes d’intervenció que consten a l’expedient. 

2.- FONAMENTS JURÍDICS 

1. L’article 177.1 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora 
de les hisendes locals (TRLRHL) i l’article 35 del RD 500/1990, de 20 d’abril, disposen que quan 
s’hagi de realitzar alguna despesa que no es pugui demorar fins l’exercici següent i no existeixi al 
pressupost de la corporació crèdit o aquest sigui insuficient o no ampliable, el president incoarà 
l’expedient de concessió de crèdit extraordinari. 

2. L’article 177.2 del TRLRHL enuncia que l’expedient, l’haurà d’informar la intervenció i se 
sotmetrà a l’aprovació del Ple amb els mateixos tràmits i requisits que el pressupost. 

3. L’article 177.4 del TRLRHL i l’article 36 del RD 500/1990, de 20 d’abril, estableixen que a 
l’expedient s’hi especificarà la corresponent aplicació pressupostària així com el finançament 
corresponent, el qual podrà ser amb càrrec al romanent líquid de tresoreria, nous o majors 
ingressos recaptats sobre els totals previstos al pressupost corrent i mitjançant anul·lacions o 
baixes de crèdits de despeses de d’altres aplicacions pressupostàries del pressupost vigent, 
sempre que no s’afecti al servei. L’expedient haurà d’acreditar que els ingressos previstos al 
pressupost es venen efectuant amb normalitat amb l’excepció d’aquells que tinguin caràcter 
finalista. 

4. L’article 177.5 del TRLRHL i l’article 36.2 del RD 500/1990, de 20 d’abril, disposen que 
excepcionalment es consideraran recursos efectivament disponibles per finançar nous o majors 



 
 
 
 

ingressos, d’operacions corrents, que expressament siguin declarats necessaris i urgents els 
procedents d’operacions de crèdit sempre que el seu import total no superior el 5% dels recursos 
corrents del pressupost, que la seva càrrega financera, tenint en compte la de les operacions 
projectades, no superior el 25% dels recursos corrents del pressupost i que l’operació quedi 
cancel·lada abans de la renovació de la corporació que l’hagi concertat. 

5. L’article 177.6 del TRLRHL i l’article 38 estableixen que els acords de les entitats locals que 
tinguin per objecte l’habilitació o suplement de crèdit en cas de calamitats públiques o de 
naturalesa similar d’excepcional interès general, seran immediatament executius, sens perjudici 
de les reclamacions que hi poguessin haver, les quals es resoldran en el termini de 8 dies des de la 
presentació, entenent-se desestimades de no notificar-se la resolució dins del termini esmentat. 

6. L’article 22.2.e de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases del règim local (LBRL) estableix que 
l’aprovació de la modificació del pressupost correspon al Ple. 

7. L’article 47.1 de la LBRL disposa que els acords de les corporacions locals s’adopten com a regla 
general, per majoria simple dels membres presents. 

8. L’article 3 de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat pressupostària i sostenibilitat 
financera (LOEPSF) disposa que l’elaboració, aprovació i execució dels pressupostos, entre d’altres, 
es realitzarà en un marc d’estabilitat pressupostària coherent amb la normativa europea. 

9. L’article 16.2 del RD 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual s’aprova el reglament de la Llei 
18/2001, de 12 de desembre, d’Estabilitat pressupostària enuncia que la Intervenció elevarà al Ple 
un informe sobre el compliment de l’objectiu d’estabilitat. L’informe s’emetrà amb caràcter 
independent. 

10. L’article 21 de la LOEPSF, disposa que les Entitats Locals que no hagin assolit l’objectiu 
d’estabilitat pressupostària restaran obligades a formular un pla econòmic financer per l'any en 
curs i el següent, que serà aprovat pel Ple, en el termini de dos mesos des de la seva presentació. 

11. L’article 21.1 del RD 1463/2007, de 2 novembre, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei 
18/2001, de 12 de desembre, d’Estabilitat pressupostària, no serà necessària l’elaboració d’un pla 
econòmic financer quan les modificacions de crèdit estiguin finançades amb romanent de 
tresoreria per a despeses generals, ja que, serà al final d’exercici quan caldrà determinar la seva 
procedència. 

12. L’Acord del Consell de Ministres (ACM, en endavant) de 6 d’octubre de 2020, sol·licita al 
Congrés dels Diputats l’apreciació que a Espanya s’està sofrint una greu pandèmia, la qual cosa 
suposa una situació d’emergència extraordinària que s’ajusta a allò disposat a l’article 135.4 de la 
Constitució Espanyola i a l’article 11.3 de la LOEPSF. Tanmateix en aquest acord queden suspesos 
els Acords del Consell de Ministres de 11 de febrer de 2020 sobre els objectius d’estabilitat 
pressupostària i deute públic per al període 2021-2023. 

13. L’Acord del Congrés dels Diputats de 20 d’octubre de 2020 ratifica l’apreciació del ACM de 6 
d’octubre de 2020 i queden suspeses les regles fiscals per al període 2021-2023. 

14. L’Acord del Congrés dels Diputats de 13 de setembre de 2021 de pròrroga de la suspensió d 
eles regles fiscals. 

15. L’article 50 de la Llei 47/2003, de 26 de novembre, General Pressupostària estableix que el 
pressupost de l’Estat, inclourà una secció sota la rúbrica «Fons de Contingència d'execució 



 
 
 
 

pressupostària» amb la finalitat de poder fer front durant l’exercici pressupostari a necessitats 
inajornables, de caràcter no discrecional per a les quals no existeix crèdit. 

Afegeix que en cap cas es podrà utilitzar el Fons per a finançar modificacions destinades a donar 
cobertura a despeses o actuacions que derivin de decisions discrecionals de l’Administració, que 
manquin de cobertura pressupostària. 

16. La base d’execució número 48 del pressupost de l’exercici 2023 estableix que és competència 
del Ple l’aprovació de l’expedient d’utilització del Fons de contingència, previ informe de la 
intervenció, i també determina que, d’acord amb la normativa estatal aplicable i en defecte de la 
normativa sectorial, s’ha de tenir compte el següent: 

a) Serà competència del Ple l’aprovació de crèdits extraordinaris i suplements de crèdit, el 
finançament dels quals serà la baixa per anul·lació dels imports dotats en el Fons. 

b) Serà competència d’alcaldia l’aprovació de la incorporació de romanents de crèdit voluntaris, 
tant si s’aproven en l’expedient de liquidació del pressupost, com en una posterior modificació el 
finançament de la qual serà la baixa per anul·lació dels imports dotats en el Fons. 

17. L’article 169 del TRLRHL disposa que l’expedient s’ha de publicar al BOP i al tauler d'anuncis 
durant quinze dies perquè els interessats el puguin examinar i puguin formular-hi reclamacions. 
L’expedient es considerarà definitivament aprovat si en el termini d’exposició al públic no es 
presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un mes per resoldre-les. Quan la 
modificació estigui aprovada definitivament caldrà publicar el pressupost modificat resumit per 
capítols, al BOP i al tauler d'anuncis. 

Es proposa al plenari de la corporació l’adopció del següent acord: 

Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdit núm. 10/2023 mitjançant la modalitat de 
suplement de crèdit per al pressupost del present exercici d’acord amb el següent detall: 

Veure Annex 

Segon.- Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies hàbils, 
mitjançant un edicte al tauler d’anuncis i al Butlletí Oficial de la Província. Si no es presenten 
reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes, comptat 
des de la finalització del període d’exposició pública, per resoldre-les. 

Tercer.- Donar compte del present acord al Departament de Comptabilitat-Intervenció per fer les 
oportunes anotacions i assentaments. 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

DEBAT: 

 

El Sr. Alcalde procedeix a explicar el motiu de perquè  es modifica cada partida. 

 

El Sr. Regidor del grup FIC, destaca la mala gestió , al seu parer, existent en l’ adquisició dels dos 

locals adquirits pel museu Julio Antonio i cost de la pujada d’interessos, gestió llar infants. A més, 

de que no es compleix regla de despesa i estabilitat amb aquesta modificació. 



 
 
 
 

A continuació s’ estableix un debat entre el Sr. Regidor del grup FIC i Sr. Alcalde, vers si els diners 

entregats per la Caixa per adquirir un local per destinar-lo a museu era una subvenció o una 

donació  i el cost que va suposar per l’ ajuntament. 

 

El Sr. regidor, del grup EM-ARA, manifesta: 

“ 

En aquest punt també votarem en contra, ja que veiem conceptes que s’incrementen com: 

- Interessos de demora 

- Comissions de bancs 

- Interessos crèdits 

Creiem que l’equip de govern Junts-CUP hauria de tenir una capacitat de negociació major. 

Torna a sortir el llastre que suposa anar estirant de crèdit contínuament, no es una bona pràctica, 

i menys si es torna habitual com s’està observant des de fa ja bastant anys. 

En l’informe d’intervenció de control financer permanent de 18/10/23 número 10/2023 s’indica 

literalment en l’apartat 4 conclusions: 

4.1 Compliment de l’estabilitat pressupostària 

El pressupost general no compleix amb l’objectiu d’estabilitat pressupostària per un import de 

322.069,87 €. 

4.2 Compliment de la regla de la despesa 

El pressupost, en termes consolidats, de l’ajuntament no compleix la regla de la despesa, amb un 

marge d’incompliment de 577.843,25 € 

4.3 Compliment de l’objectiu del deute públic 

Aquesta intervenció manifesta la necessitat de contenir la despesa i ajustar-se a la despesa prevista 

al pressupost. 

ANEX 2 punt 2.3, s’indica una necessitat de finançament de -322.069,87 €, tal i com hem vist al 

punt 4.1. 

La pregunta clau és: Com pensa l’equip de govern de JUNTS+CUP atendre aquesta necessitat de 

finançament?, com pensa posar ordre a les finances municipals? estem quasi a novembre..... 

Sr. Alcalde, l’instem a aplicar mesures correctores per tal de disposar de liquiditat suficient davant 

qualsevol eventualitat. Els crèdits constants no son la solució. Tenir la economia sanejada es un 

dels principis de la bona gestió d’un ajuntament. 

Tal i per on anem, votarem en contra.” 

 

El Sr. Alcalde manifesta, ressaltant la rebaixa del deute feta aquests últims anys des de l’ any 2011 

al 2023.  



 
 
 
 

 

La Sra. Regidora del grup PSC, pregunta si ja es coneix els carrers  i camins que s’ arreglaran. 

 

El Sr. Alcalde manifesta que el regidor Sr. Fornos li farà arribar aquesta informació. 

 

La Sra. Regidora del grup ERC, Montagut, manifesta. 

“ 

En primer lloc, dir que entenem que aquest punt tindria que ser tractat posteriorment al punt 7 

sobre la disposició de fons de contingència.  

Seguint la mateixa praxis que ja vam denunciar en un ple anterior, s’ajunten diverses modificacions 

de crèdit en un sol punt de l’ordre del dia. Val a dir que estem d’acord amb moltes de les 

modificacions que es proposen, que són necessàries per al compliment dels compromisos 

financers.  

Tanmateix, estem totalment en desacord amb la modificació de crèdit referent als 190.000€ del 

museu Julio Antonio. Es va requerir finançament per tal de disposar d’aquesta quantia. Finalment, 

del finançament obtingut només se n’han necessitat 140.000€, deixant a lliures vora 50.000€. 

L’equip de govern, proposa destinar aquests diners a l’arranjament de camins. Òbviament, hi ha 

camins que fa molt temps que s’haurien d’haver atès, però entenem que en la situació que ens 

trobem on l’ajuntament ens diu que ha de pujar impostos perquè no pot pagar els interessos, no 

retornar aquests diners amortitzant el préstec concedit per una altra finalitat és una 

irresponsabilitat.  És perpetuar una situació d’asfíxia econòmica on la única solució serà una nova 

pujada d’impostos. La gestió municipal i econòmica requereix planificació. I l’arranjament dels 

camins cal planificar-lo per tota la legislatura i anualment amb la seva corresponent dotació 

pressupostària. “ 

 

El Sr. Alcalde, manifesta : 

.-Que la tramitació que s’ha de fer a fi de que et donin un préstec és molt complexa i s’ha d’aprofitar 

ara que ja tenim els diners per actuar. Es preveia un cost de 190.000 i ha costat 150.000. La finalitat 

del préstec no es varia, ja que el préstec es va demanar per adquisició local i reparar camins i 

carrers. 

.-Tots els préstecs fets de l’ any 2011 a juny 2022 estan tots amortitzats totalment. Préstecs nostres 

són  el de 240.000 i 450.000. “ 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

  

Expedient 1801/2023. Informació Economicofinancera. Utilització fons de contingència 

Favorable Tipus de votació: Ordinària 

A favor: 10 (CM, FM-AMUNT i ERC) 



 
 
 
 

Abstencions: 1 (PSC-CP) 

En contra: 2 (EM-ARA i UPM-FIC) 

Absents: 0 

ANTECEDENTS: 

1. S’ ha informat que cal iniciar l’expedient per utilitzar el fons de contingència per augmentar la 
consignació pressupostària dels interessos de crèdits, ja que aquests estan augmentant 
considerablement. Aquest augment és una necessitat inajornable i de caràcter no discrecional, per 
un import de 10.000,00 €, per al qual el crèdit previst resulta insuficient. 

2. L’àrea d’intervenció ha informat favorablement a la utilització del fons de contingència. 

FONAMENTS JURÍDICS: 

1. L’article 31 de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat 
financera estableix que l’Estat, les comunitats autònomes i les corporacions locals incloses en 
l’àmbit subjectiu dels articles 111 i 135 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals 
han d’incloure en els seus pressupostos una dotació diferenciada de crèdits pressupostaris que 
s’ha de destinar, quan escaigui, a atendre necessitats de caràcter no discrecional i no previstes en 
el pressupost inicialment aprovat, que es puguin presentar al llarg de l’exercici. La quantia i les 
condicions d’aplicació de la dotació ha de ser determinada per cada administració pública en 
l’àmbit de les seves competències respectives. 

2. L’article 50 de la Llei 47/2003, de 26 de novembre, General Pressupostària estableix que el 
pressupost de l’Estat, inclourà una secció sota la rúbrica «Fons de Contingència d'execució 
pressupostària» amb la finalitat de poder fer front durant l’exercici pressupostari a necessitats 
inajornables, de caràcter no discrecional per a les quals no existeix crèdit. 

Afegeix que en cap cas es podrà utilitzar el Fons per a finançar modificacions destinades a donar 
cobertura a despeses o actuacions que derivin de decisions discrecionals de l’Administració, que 
manquin de cobertura pressupostària. 

3. L’article 18.4 del Reial decret llei 8/2013, de 28 juny, de mesures urgents contra la morositat de 
les administracions públiques i de suport a entitats locals amb problemes financers, referit als ens 
locals amb pla d’ajust, estableix que les entitats locals que no tinguin un fons de contingència en 
el seu pressupost l’han de crear en el pressupost corresponent a 2014 i successius amb una dotació 
mínima del 0,5 per cent de l’import de les seves despeses no financeres, i així ho han de fer constar 
en el pla d’ajust. 

4. L’Ordre HAP/419/2014, de 14 de març, per la qual es modifica l’Ordre EHA/3565/2008, de 3 de 
desembre, per la qual s’aprova l’estructura dels pressupostos de les entitats locals estableix la 
creació del capítol 5 de despeses, amb un únic article (article 50) i concepte (concepte 500), per 
imputar al pressupost de despeses la dotació diferenciada en concepte de Fons de contingència, 
exigida per l’article 31 de la Llei orgànica 2/2012, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat 
financera. 

5. La base d’execució número 48 del pressupost de l’exercici 2023 estableix que és competència 
del Ple l’aprovació de l’expedient d’utilització del Fons de contingència, previ informe de la 
intervenció, i també determina que, d’acord amb la normativa estatal aplicable i en defecte de la 
normativa sectorial, s’ha de tenir compte el següent: 



 
 
 
 

a) Serà competència del Ple l’aprovació de crèdits extraordinaris i suplements de crèdit, el 
finançament dels quals serà la baixa per anul·lació dels imports dotats en el Fons. 

b) Serà competència d’alcaldia l’aprovació de la incorporació de romanents de crèdit voluntaris, 
tant si s’aproven en l’expedient de liquidació del pressupost, com en una posterior modificació el 
finançament de la qual serà la baixa per anul·lació dels imports dotats en el Fons. 

PART DISPOSITIVA: 

Primer.- Aprovar la utilització del fons de contingència per a augmentar la consignació 
pressupostària dels interessos de crèdits (2-011-31000), la qual és una necessitat inajornable i de 
caràcter no discrecional per un import de 10.000€, per a la qual el crèdit previst resulta insuficient. 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

DEBAT: 

El Sr. regidor del grup FIC , manifesta que considera que s’ amaga informació  de la despesa real 

del pressupost. 

A continuació s’ estableix una debat per aquest tema entre el Sr. Alcalde i el Sr. Regidor. 

El Sr. regidor del grup EM-ARA, manifesta: 

“ 

Aquest punt està lligat amb el següent, la utilització del fons de contingència per pagar augment 

en interessos de crèdits. Es causa directa de la política de crèdit i falta de liquiditat, els préstecs 

demanats després de la aprovació del pressupost, no estem d’acord. Votarem en contra. “ 

La Sra. regidora del grup ERC, Montagut,  manifesta. 

“ 

Si bé ja hem dit en reiterades ocasions que no compartim la política econòmica de l’ajuntament 

que ens porta a tensions de tresoreria i segons ens diuen avui, a la necessitat inajornable de pujar 

impostos, el pagament dels interessos dels crèdits pendents cal assumir-la. Per tant, entenem que 

la utilització d’aquesta partida és correcta i el pagament necessari. Per tant, votarem a favor.” 

 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

  

Expedient 1836/2023. Grups Polítics. MOCIO ERC-AM 

Favorable Tipus de votació: Ordinària 

A favor: 13, En contra: 0, Abstencions: 0, Absents: 0 

Es dona compte de la moció que presenta el grup municipal d’ERC-AM, que literalment es 

transcriu: 
". 

MOCIÓ PERQUÈ L’AJUNTAMENT RETRANSMETI ELS PLENS MUNICIPALS EN DIRECTE I EN 

DIFERIT 



 
 
 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Davant l’escenari polític actual cada cop són més els ciutadans que reclamen més 

participació, més transparència i més accessibilitat en tot allò que fa referència a la presa 

de decisions de les seves institucions. Aquesta reivindicació s’emmarca en el dret d’accés 

a la informació pública. 

Les institucions, sempre amb la finalitat última de servei públic, han de facilitar l’accés al 

debat polític i provocar de manera activa un funcionament transparent, obert i accessible 

per a tothom. Alhora, no podem obviar tampoc que una part de la població sent un 

allunyament vers la política i que, per tant, els representants i els electes hem d’esforçar-

nos per tal d’apropar el debat, la reflexió i la presa de decisions als nostres conciutadans i 

conciutadanes. 

El ple del nostre ajuntament és, sens dubte, un espai plural de debat i presa de decisions 

molt rellevants per l’interès públic dels ciutadans del municipi, i per tant és de vital 

importància que totes aquelles persones que no pugui assistir presencialment en els plens 

puguin, almenys, seguir-ne el seu desenvolupament a distància a través dels diferents 

mitjans de comunicació audiovisual. Precisament l’aparició de les noves tecnologies i les 

TIC posa en el nostre abast moltes eines que ens serveixen per facilitar aquesta 

transparència i participació ciutadana i a més a més amb un cost molt baix. 
Actualment, són nombrosos els Ajuntaments que, tal i com es duu a terme al Parlament i 

d’altres institucions representatives de la ciutadania, permeten un accés tant en directe 

com en diferit als Plens Municipals. Diversos exemples en serien l’Ajuntament de Girona, 

Ajuntament de Reus, Ajuntament de Sant Boi de Llobregat o Ajuntament de Barcelona 

amb un canal de Youtube propi. Tanmateix, donat el reduït cost que representa, aquesta 

mesura també s’implementa en municipis més petits com Vilabertran, amb menys de 

1.000 habitants, o d’altres que més pròxims com l’Ajuntament de Flix o l’Ajuntament de la 

Sénia. 
D’acord amb la legislació vigent i la jurisprudència establerta (STC 56/2004), la gravació 

dels plens es reconeguda com a part al dret a la llibertat d’informació. Igualment, en el 

recurs de cassació del Tribunal Suprem 264/2014, es recalca que “es un fet notori que les 

sessions plenàries de molts Ajuntaments són gravades i difoses en diferents mitjans de 

comunicació”, reconeixent el dret del públic assistent a gravar la sessió. Tanmateix, cal 

tenir en compte que durant el ple poden sorgir dades subjectes a la Llei de Protecció de 

Dades, les quals cal tractar segons s’indica en el dictamen CNS 54/2015 en tal supòsit. 

Donat que la legislació vigent i la jurisprudència establerta, avala la gravació dels Plens, 

tant des de la pròpia Corporació com des del públic i que aquestes gravacions poden ser 

difoses, fins i tot en directe, en tant que no vulnerin la protecció de dades; el grup 

d’Esquerra Republicana a l’Ajuntament de Móra d’Ebre proposa d’adopció dels següents 

ACORDS 
Primer. Que l’Ajuntament assumeixi l’enregistrament audiovisual de totes les sessions dels 

plens d’aquest municipi, tant ordinàries com extraordinàries, per tal que els ciutadans 

puguin fer-ne el seguiment a distància, tant en directe com en diferit, a través d’internet. 
Segon. Que l’Ajuntament habiliti el canal de comunicació via internet que consideri més 

oportú i que s’adapti a les necessitats tècniques que requereixi dit enregistrament per tal 

de retransmetre en directe la seva gravació, alhora que també en permeti l’accés lliure a 

l’enregistrament en diferit. 
Tercer. Que es valori el cost d’aquesta mesura per tal de ser inclòs en el pressupost de 

l’exercici 2024. 



 
 
 
 

Quart. Que s’emprenguin les accions preceptives per tal que s’implementi aquesta mesura 

en la major brevetat possible i es notifiqui en els canals de comunicació habituals de 

l’Ajuntament. 

Móra d’Ebre, 3 d’octubre de 2023 
." 

  

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

DEBAT: 

 

El Sr. Regidor del grup FIC, manifesta  que tot el que sigui accés a la informació publica té el nostre 

suport. 

El Sr. regidor  del grup EM-ARA, manifesta: 

“ 

Felicitem al grup municipal d’ERC per la iniciativa, i ens hi sumem com no pot ser d’un altra forma. 

La transparència i objectivitat han de ser posades en valor per tots els mitjans possibles. Votarem 

a favor. “ 

La Sra. Regidora del grup PSC, manifesta  el seu grup cada any ha fet aquesta petició. 

El Sr. Regidor del grup FM-AMUNT, ressalta que la moció es troba molt ben detallada però falta 

que es detalli  el cost aproximat. 

El Sr. Alcalde , manifesta: 

.-Que el seu grup li dona suport, però cal valorar abans de la seva implantació el cost econòmic i si 

s’ adequa al pressupost de 2024. 

.- Votarem a favor si el cost és assumible. Cal una persona que gravi. Ho pengi a les xarxes socials. 

Analitzar si ho fa un treballador municipal o bé una empresa. També, s’ haurà d’ adquirir  altaveus, 

material informàtic, analitzar el material gravat a nivell de protecció de dades...etc 

.-En el ROM, ho haurem de preveure i regular. 

La  Sra. Regidora  Montagut, del grup ERC , manifesta que va reenviar un email de l’ ajuntament 

de Flix on detallaven els subministraments  que s’ haurien d’ adquirir. 

A continuació s’ estableix un debat de com articular aquesta opció entre el Sr. Alcalde i la Sra. 

Regidora . 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 
 

  

Expedient 1837/2023. Subvencions Sol·licitades a Una altra Administració 

Favorable Tipus de votació: Ordinària 

A favor: 12 (CM, FM-AMUNT, ERC, PSC-CP i EM-ARA) 

Abstencions: 1 (UPM-FIC) 

En contra: 0 



 
 
 
 

Absents: 0 

Expedient núm.: 1837/2023 

Provisió d'Alcaldia 

Procediment: Preparació de Documentació a Aportar amb la Sol·licitud de Subvenció 

Data d'iniciació: 23/10/2023 

PROPOSTA D’ ACORD 

APROVAR, SI S’ESCAU, LA PARTICIPACIÓ D'AQUESTA CORPORACIÓ LOCAL EN EL PROCEDIMENT DE 
SUBVENCIÓ REGULAT PER L'ORDRE TED/919/2023 I L'ORDRE TED/934/2022 I PER CONSEGÜENT 
L'ACCEPTACIÓ I SUBMISSIÓ AL MATEIX TAL COM ESTÀ REGULAT I SOL·LICITAR, AMB ELS REQUISITS 
ESTABLERTS A LES BASES REGULADORES PER A L'ATORGAMENT DE LES SUBVENCIONS PER L’ 
ACTUACIÓ QUE CONSTA DETALLADA A L’ EXPEDIENT. 

A la vista dels següents ANTECEDENTS: 

De conformitat amb l'article 8.2 e) de l'Ordre TED/919/2023, de 21 de juliol, per la qual es 
modifiquen les bases reguladores de l'Ordre TED/934/2022, de 23 de setembre, per la qual 
s'aproven les bases reguladores de la concessió d'ajudes per concurrència competitiva per a 
l'elaboració de projectes de millora de l'eficiència del cicle urbà de l'aigua i la primera convocatòria 
de subvencions (2022) en concurrència competitiva de projectes de millora de l'eficiència del cicle 
urbà de l'aigua (PERTE digitalització del cicle de l'aigua), en el marc del Pla de Recuperació, 
Transformació i Resiliència; i s'aprova la segona convocatòria de subvencions (2023) (d'ara 
endavant, la “Ordre TED/919/2023” i la “Ordre TED/934/2022”, respectivament), 
l'Alcalde/Ple/Junta de Govern Local, va acordar el següent: 

“PRIMER: Iniciar l’expedient administratiu per poder optar a la sol·licitud de subvencions d’acord 
amb Ordre TED/919/2023 per la qual s'aprova la modificació de l'Ordre TED/934/2022 i la segona 
convocatòria de subvencions (2023) en concurrència competitiva de projectes de millora de 
l'eficiència del cicle urbà de l'aigua (PERTE digitalització del cicle de l'aigua), en el marc del Pla de 
Recuperació, Transformació i Resiliència. 

SEGON: DEMANAR INFORME AL SECRETARI respecte a la legislació i procediment a seguir en: 

I. La participació d'aquesta Corporació Local en el procediment de subvenció regulat per l'Ordre 
TED/919/2023 i l'Ordre TED/934/2022 i per consegüent l'acceptació i submissió al mateix tal com 
està regulat. 

II. L’ acord d'agrupació per a poder concórrer a la segona convocatòria en concurrència 
competitiva de projectes de millora de l'eficiència del cicle urbà de l'aigua (PERTE digitalització del 
cicle de l'aigua), en el marc del Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència (PERTE digitalització 
del cicle de l'aigua), (Ordre TED/919/2023). 

III. L'execució, dins de l'àmbit territorial d'aquesta entitat local, de les actuacions subvencionables 
identificades en l'Annex.” 

Document Data/Núm. 



 
 
 
 

Provisió d'Alcaldia 23/10/2023 

Informe de Secretaria 23/10/2023 

Relació de models de documents a omplir 23/10/2023 

Com sigui que l’Ajuntament de Móra d’Ebre és el titular dels serveis proveïment i depuració 
d'aigües i l’entitat 

SOCIEDAD GENERAL DE AGUAS DE BARCELONA, SAU ( AGBAR) és l’operador d’aquests serveis. 

Examinada la documentació que l'acompanya i de conformitat amb allò que s'ha fixat en l'article 
21.1.f) i s) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases del Règim Local, 

ES PROPOSA AL PLE: 

PRIMER. Aprovar la participació d'aquesta Corporació Local en el procediment de subvenció 
regulat per l'Ordre TED/919/2023 i l'Ordre TED/934/2022 i per consegüent l'acceptació i submissió 
al mateix tal com està regulat. 

A tal efecte, sol·licitar, amb els requisits establerts a les Bases Reguladores per a l'atorgament de 
les subvencions per l’ actuació que consta detallada a l’ expedient. 

SEGON.- Constituir, si s’escau, una agrupació d’organitzacions, sense personalitat jurídica, per 
portar a terme el projecte que es presenti així com l'execució, dins de l'àmbit territorial d'aquesta 
entitat local, de les actuacions subvencionables identificades a la convocatòria. 

TERCER.- A l'efecte de dur a terme les esmentades actuacions que formaran part del Projecte i de 
garantir el sosteniment econòmic d'aquestes, s'ha acordat que la part de les actuacions que no 
resulti subvencionable es finançarà amb càrrec a les següents previsions estimades de dotacions 
pressupostàries/tarifàries: 

Al no existir partides pressupostàries ja dotades per a fer front a aquestes despeses, establir que 
s'efectuaran les modificacions pressupostàries que procedeixin quan s’ atorgui la subvenció. 

QUART.- Facultar a la Junta de Govern Local totes les actuacions necessàries per a poder concórrer 
a la segona convocatòria en concurrència competitiva de projectes de millora de l'eficiència del 
cicle urbà de l'aigua (PERTE digitalització del cicle de l'aigua), en el marc del Pla de Recuperació, 
Transformació i Resiliència (PERTE digitalització del cicle de l'aigua), (Ordre TED/919/2023), i 
adoptar els compromisos addicionals amb la finalitat d'assegurar l'efectiva execució del projecte 
objecte de subvenció 

CINQUÉ.- Facultar al Srs. ALCALDE I SECRETARI perquè presenti les corresponents sol·licituds, en 
els termes i amb les condicions establerts a les Bases Reguladores per a l'atorgament de 
SUBVENCIÓ així com la signatura a tots els documents públics i privats necessaris per l’executivitat 
d’aquest acord. 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

DEBAT: 

 



 
 
 
 

El Sr. Alcalde explica que la subvenció que es demanarà pel concessionari  cobreix el 100% del cost 

i va destinada a millorar el cicle de l’ aigua i la seva digitalització. 

El Sr. Regidor de la FIC manifesta que si l’ajuntament fes gestió directa i si no es cobra per 

conservació, votaria a favor. 

El Sr. regidor del grup EM-ARA, manifesta: 

“ 

Votarem a favor en el benentès que la subvenció sigui del 100% del cost, tal i com se’ns va indicar 

en la comissió informativa per part de l’alcalde. Aquesta es una millora en la eficiència de la 

informació en el servei. “ 

La Sra. regidora del grup PSC, pregunta si els comptador són municipals o de lloguer ? I si es 

continuarà pagant  per lloguer de comptadors. Considera que no hauria de cobrar-se els 3,5 euros 

que es cobren per lloguer de comptadors. 

El Sr. Alcalde respon que són de l’ empresa i el que es vol es disposar d’informació més ràpida de 

les fuges . Es paga per conservació de comptadors no per lloguer. El cost per l’ ajuntament  serà 

zero. 

La Sra. regidora del grup ERC, manifesta: 

“ 

Entenem que aquesta subvenció va en la línia de facilitar tant a la comercialitzadora com a alguns 

usuaris que tenen els comptadors en zones comunes i/o no accessibles la lectura dels mateixos. 

Igualment entenem que contribuirà a la millora de l’eficiència de l’aigua i la detecció de possibles 

fugues. Per tant, el nostre vot serà favorable.” 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

  

  

B) ACTIVITAT DE CONTROL 

  

Donar compte informes d'intervenció 

Es dona compte dels següents informes: 

1.- Informe d'Intervenció. Estudi del càlcul del cost efectiu dels serveis. 

 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<  

DEBAT: 

  

El regidor Sr. March, del grup EM-ARA, manifesta: 

“ 

Sol·licitem el detall de totes les partides, tant en concepte i descripció com de les valoracions 

econòmiques d’aquest informe, ja que no s’adjunta en la documentació del ple.” 

 



 
 
 
 

El Sr. Alcalde manifesta que ja es passarà la informació. 

 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<   

  

Donar compte Resolucions i Decrets 

Nom Data Resum Expedient 

DECRET 2023-0319 [Decret 
de la convocatòria] 

19/10/202
3 19:18 

Expedient JGL/2023/40 -- Múltiples 
interessats -- 

JGL/2023/4
0 

DECRET 2023-0318 [CRIDA 
BORSA GUARDIA-RESOLUCIO 
ALCALDIA] 

19/10/202
3 14:16 

SIA 2112104 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 1631/2021 -- Múltiples 
interessats -- Aprovació convocatòria i 
bases places Guàrdia Municipal -- 
CRIDA borsa treball. 

1631/2021 

DECRET 2023-0317 [Acord 
d'Alcaldia. PAU Mans Amunt. 
Festa Poliesportiu. EG 1642-
2023] 

19/10/202
3 9:47 

SIA 2112186 -- 510 FESTES -- Expedient 
1642/2023 -- 21160749J GUILLERMO 
HECTOR BOLIVAR, G56454762 
Associació Juvenil Mans Amunt -- Mans 
Amunt. Activitat extraordinària pista 
poliesportiva -- 

1642/2023 

DECRET 2023-0316 [Decret 
de la convocatòria] 

18/10/202
3 20:08 

Expedient CIG/2023/5 -- Múltiples 
interessats -- 

CIG/2023/5 

DECRET 2023-0315 [3. Decret 
9-23] 

18/10/202
3 11:32 

SIA 2112192 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 
1785/2023 -- Expedient 09/2023 de 
modificació de crèdit -- 

1785/2023 

DECRET 2023-0314 
[Resolució Alcaldia] 

16/10/202
3 12:50 

SIA 2235655 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 53/2023 -
- Pagaments 2023 -- 

53/2023 

DECRET 2023-0313 
[Resolució Alcaldia] 

11/10/202
3 14:41 

SIA 2235655 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 53/2023 -
- Pagaments 2023 -- 

53/2023 

DECRET 2023-0312 [Decret 
de la convocatòria] 

11/10/202
3 14:29 

Expedient JGL/2023/39 -- Múltiples 
interessats -- 

JGL/2023/3
9 

DECRET 2023-0311 
[Decreto_compromiso_ 
Crédito] 

11/10/202
3 13:57 

SIA 2112121 -- 300 URBANISME -- 
Expedient 1715/2023 -- Sol·licitud 
subvenció Ministerio de Transportes, 
Movilidad y Agenda Urbana programa 
2% Cultural - Separata núm. 1 -- 

1715/2023 

DECRET 2023-0310 
[Resolució Alcaldia] 

11/10/202
3 13:48 

SIA 2235655 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 53/2023 -
- Pagaments 2023 -- 

53/2023 

DECRET 2023-0309 
[Resolució d'Alcaldia] 

10/10/202
3 12:20 

SIA 2112045 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 1769/2023 -- Pla de mesures 
antifrau – ANUL·LAT-- 

1769/2023 

DECRET 2023-0308 
[Resolució d'Alcaldia] 

10/10/202
3 12:16 

SIA 2112045 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 1769/2023 -- Pla de mesures 
antifrau -- 

1769/2023 



 
 
 
 

DECRET 2023-0307 [DECRET 
word_v1] 

09/10/202
3 12:02 

SIA 2112091 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 223/2022 -- Múltiples 
interessats -- Estabilització ocupació 
temporal  2022 -- 

223/2022 

DECRET 2023-0306 
[PRORROGA_BORSA] 

09/10/202
3 12:02 

SIA 2112104 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 1631/2021 -- Múltiples 
interessats -- Aprovació convocatòria i 
bases places Guàrdia Municipal -- 

1631/2021 

DECRET 2023-0305 
[Resolució d'Alcaldia] 

09/10/202
3 12:02 

SIA 2112104 -- Expedient 1743/2023 -- 
Assignació de funcions RRHH, 
Funcionari Corporació Diego Navarro 
Pascual -- 

1743/2023 

DECRET 2023-0304 Decret 
d'Alcaldia DECRET 2023-0071 
[RECTIFICACIÓ membres 
tribunals 0064]] 

06/10/202
3 11:00 

SIA 2112091 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 223/2022 -- Múltiples 
interessats -- Estabilització ocupació 
temporal  2022 -- 

223/2022 

DECRET 2023-0303 [Decret 
de la convocatòria] 

05/10/202
3 14:57 

Expedient JGL/2023/38 -- Múltiples 
interessats -- 

JGL/2023/3
8 

DECRET 2023-0302 [Decret 
canvi data JGL 2-10 al 4-10-
23] 

03/10/202
3 11:52 

Expedient JGL/2023/37 -- Múltiples 
interessats -- Canvi data JGL 2/10/23 a 
4/10/23 

JGL/2023/3
7 

DECRET 2023-0301 [Canvi 
CLAUERS. Octubre-2023] 

03/10/202
3 11:51 

SIA 2112051 -- Expedient 1147/2023 -- 
Decrets d'Organització 23-27 -- Canvi 
CLAUERS. Octubre-2023. 

1147/2023 

DECRET 2023-0300 
[Delegació XBS] 

02/10/202
3 22:27 

SIA 2112055 -- Expedient 989/2023 -- 
Delegacions celebracions matrimonis 
civils -- 

989/2023 

DECRET 2023-0299 
[Resolució d'Alcaldia 
correcció errada material 
Decret 2023-0280] 

02/10/202
3 7:56 

SIA 2112104 -- 102 SECRETARIA - 
ESTABILITZACIÓ -- Expedient 
1596/2023 -- Correcció errada material 
Decret 2023-0280. 

1596/2023 

DECRET 2023-0298 
[Resolució d'Alcaldia 
correcció errada material 
Decret 2023-0281] 

02/10/202
3 7:55 

SIA 2112104 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 1237/2023 -- Correcció 
errada material Decret 2023-0281 

1237/2023 

DECRET 2023-0297 [Decret 
de la convocatòria] 

29/09/202
3 8:22 

Expedient JGL/2023/37 -- Múltiples 
interessats -- 

JGL/2023/3
7 

DECRET 2023-0296 
[Resolució Alcaldia] 

28/09/202
3 23:31 

SIA 2235655 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 53/2023 -
- Pagaments 2023 -- 

53/2023 

DECRET 2023-0295 [decret 
espai 1 octubre] 

28/09/202
3 14:01 

SIA 2155454 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 1705/2023 --Sol·licitud espai 
municipal Teatre la Llanterna per l'1 
d'octubre -- 

1705/2023 

DECRET 2023-0294 
[07_Resolució_Resolució 
d'Alcaldia] 

28/09/202
3 12:39 

SIA 2368127 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 1585/2023 -- CONTRACTE 
MENOR  D'OBRES 
ACONDICIONAMENT-REFORMA 
MAGATZEM BRIGADA D'OBRES -- 

1585/2023 

DECRET 2023-0293 [24. 
Decret aprov. despeses 

28/09/202
3 12:38 

SIA 2112184 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 

1702/2023 



 
 
 
 

relació 27-2023 EG 1702-
2023] 

1702/2023 -- Aprovació despesa 
relació 29/2023 -- 

DECRET 2023-0292 
[Resolució d'Alcaldia] 

28/09/202
3 12:37 

SIA 2112121 -- 350 SERVEI D'AIGUA I 
CLAVEGUERAM -- Expedient 
1690/2023 -- Sol·licitud subvenció 
Agència Catalana de l'Aigua  
subvencions actuacions per a la millora 
i renovació de les xarxes de 
subministrament d'aigua en baixa -- 

1690/2023 

DECRET 2023-0291 
[Resolució alcaldia] 

28/09/202
3 7:35 

SIA 2155479 -- 110 RH -- Expedient 
1668/2023 -- 44197660D MARIA 
BEATRIZ CAMACHO MARTIN -- 
Reducció de jornada M.B. Camacho -- 

1668/2023 

DECRET 2023-0290 
[20230926_DECRET 
REQUERIMENT PREVI] 

27/09/202
3 13:08 

SIA 2112149 -- 300 URBANISME -- 
Expedient 1744/2022 -- S0811001G 
Generalitat Barcelona, X9713284Q 
MICHAEL JOHN REDMAN -- 
Construcció en polígon 10 parcel·la 97. 
Michael John Redman.  Generalitat de 
Catalunya -- 

1744/2022 

DECRET 2023-0289 
[20230926_Resolució_Resolu
ció d'Alcaldia] 

27/09/202
3 13:08 

SIA 2368127 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 1590/2023 -- Múltiples 
interessats -- Contracte menor d'obres 
mur talús carrer dels Mestres -- 

1590/2023 

DECRET 2023-0288 
[Resolució Alcaldia] 

27/09/202
3 9:38 

SIA 2235655 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 53/2023 -
- Pagaments 2023 -- 

53/2023 

DECRET 2023-0287 
[Resolució d'Alcaldia] 

26/09/202
3 14:05 

SIA 2112100 -- 110 RH -- Expedient 
1646/2023 -- 39921619J VÍCTOR ORIBE 
GUILLÉN -- Sol·licitud Excedència 
Voluntària per Serveis en el sector 
públic Sr. Victor Oribé Guillen -- 

1646/2023 

DECRET 2023-0286 [Decret 
de la convocatòria] 

22/09/202
3 13:16 

Expedient JGL/2023/36 -- Múltiples 
interessats -- 

JGL/2023/3
6 

DECRET 2023-0285 
[Resolució d'Alcaldia] 

21/09/202
3 17:14 

SIA 2155450 -- 110 RH -- Expedient 
1497/2023 -- 39867547Z Joan Piñol 
Mora, 39898584R MARIA MERCEDES 
SEGURA PERIS -- Informació exp 
1189/2023 Acomiadament Objectiu 
MB -- 

1497/2023 

DECRET 2023-0284 [ 
Resolució d'Alcaldia] 

21/09/202
3 12:33 

SIA 2155450 -- 110 RH -- Expedient 
1497/2023 -- 39867547Z Joan Piñol 
Mora, 39898584R MARIA MERCEDES 
SEGURA PERIS -- Informació exp 
1189/2023 Acomiadament Objectiu 
MB -- 

1497/2023 

DECRET 2023-0283 [Decret 
de la convocatòria] 

19/09/202
3 12:28 

Expedient JGL/2023/35 -- Múltiples 
interessats -- 

JGL/2023/3
5 

DECRET 2023-0282 
[Resolució d'Alcaldia 

19/09/202
3 12:23 

SIA 2112104 -- Expedient 911/2023 -- 
Múltiples interessats -- Convocatòria 
cobertura interinament lloc de treball 

911/2023 



 
 
 
 

aprovant la Convocatòria i les 
Bases] 

d'auxiliar administratiu per plaça 
vacant -- 

DECRET 2023-0281 
[Resolució d'Alcaldia 
aprovant la Convocatòria i les 
Bases] 

19/09/202
3 12:23 

SIA 2112104 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 1237/2023 -- Múltiples 
interessats -- Convocatòria cobertura 
interinament llocs de treball d'oficials 
de 1a, substitució per vacances -- 

1237/2023 

DECRET 2023-0280 
[Resolució d'Alcaldia 
aprovant la Convocatòria i les 
Bases] 

19/09/202
3 12:23 

SIA 2112104 -- 102 SECRETARIA - 
ESTABILITZACIÓ -- Expedient 
1596/2023 -- Convocatòria cobertura 
interinament lloc de treball de Vigilant 
d'Estacionament (Zona Blava), per 
plaça vacant -- 

1596/2023 

DECRET 2023-0279 [Decret 
de la convocatòria] 

18/09/202
3 12:33 

Expedient PLN/2023/9 -- Múltiples 
interessats -- 

PLN/2023/
9 

DECRET 2023-0278 
[Resolució Alcaldia] 

18/09/202
3 12:17 

SIA 2235655 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 53/2023 -
- Pagaments 2023 -- 

53/2023 

DECRET 2023-0277 [07.- 
RESOLUCIÓ ALCALDIA 
RECURS REPOSICIÓ] 

15/09/202
3 11:42 

SIA 2155474 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 1109/2023 -- B92921238 
INSTALACIONES ESPECIALES 
MALAGUEÑAS SL -- Recurs de reposició 
acord exp. contractació 674/2023, 
subministrament 14 làmpades LED, 
INSTAL.LACIONS MALAGUEÑAS -- 

1109/2023 

DECRET 2023-0276 [12.- 
RESOLUCIÓ ALCALDIA 
MODEL] 

15/09/202
3 11:40 

SIA 2368127 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 678/2023 -- substitució de 
làmpades del Camp de futbol 
Municipal  de Móra d'Ebre -- 

678/2023 

DECRET 2023-0275 [22. 
Decret aprov. despeses 
relació 26-2023 EG 1587-
2023] 

15/09/202
3 8:46 

SIA 2112184 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 
1587/2023 -- Aprovació despeses 
relació 26/2023 -- 

1587/2023 

DECRET 2023-0274 
[Resolució d'Alcaldia] 

15/09/202
3 8:46 

SIA 2155465 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 1160/2023 -- 46217448Y 
ADORACION FORNOS CLUA -- PERMIS 
ASSUMPTES PROPIS SENSE 
RETRIBUCIÓ- SRA. DORA FORNOS CLUA 
-- 

1160/2023 

DECRET 2023-0273 
[Resolució d'Alcaldia] 

15/09/202
3 8:46 

SIA 2155469 -- Expedient 1579/2023 -- 
39855942R MARÍA ENCARNACIÓN 
FERNÁNDEZ ROMERO -- Sol·licitud de 
Reconeixement d'Antiguitat pel 
Personal de l'Entitat -- 

1579/2023 

DECRET 2023-0272 [4- 
Resolució Alcaldia] 

14/09/202
3 16:19 

SIA 2235655 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 53/2023 -
- Pagaments 2023 -- 

53/2023 

DECRET 2023-0271 
[Resolució d'Alcaldia 
aprovant la Convocatòria i les 
Bases] 

14/09/202
3 9:24 

SIA 2112104 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 1237/2023 -- Múltiples 
interessats -- Convocatòria cobertura 

1237/2023 



 
 
 
 

interinament llocs de treball d'oficials 
de 1a, substitució per vacances -- 

DECRET 2023-0270 [DECRET] 12/09/202
3 20:04 

SIA 2112121 -- 500 CULTURA -- 
Expedient 1571/2023 -- Sol·licitud 
subvenció Departament de Cultura 
commemoracions d'esdeveniments, 
personalitats o entitats de l'àmbit de la 
cultura catalana 2023-2024 -- 

1571/2023 

DECRET 2023-0269 [Decret 
aprovació despeses relació 
25-2023] 

12/09/202
3 14:56 

SIA 2112184 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 
1572/2023 -- Aprovació despeses 
relació 25/2023 -- 

1572/2023 

DECRET 2023-0268 [DECRET] 08/09/202
3 17:09 

SIA 2112121 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 1565/2023 -- Subvenció 
espècie Diputació Tarragona Programa 
reforç infraestructures digitals- fons 
Next Generation -- 

1565/2023 

DECRET 2023-0267 [Decret 
de la convocatòria] 

08/09/202
3 10:54 

Expedient JGL/2023/34 -- Múltiples 
interessats -- 

JGL/2023/3
4 

DECRET 2023-0266 
[Resolució] 

06/09/202
3 11:22 

SIA 2112091 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 223/2022 -- Múltiples 
interessats -- Estabilització ocupació 
temporal  2022 -- 

223/2022 

DECRET 2023-0265 [4- 
Resolució Alcaldia] 

06/09/202
3 11:21 

SIA 2235655 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 53/2023 -
- Pagaments 2023 -- 

53/2023 

DECRET 2023-0264 
[Resolució d'Alcaldia] 

05/09/202
3 11:00 

SIA 2112107 -- 110 RH -- Expedient 
1412/2023 -- 08861575C Jonatan 
Nevado Hurtado -- Incoació expedient 
disciplinari Sr. Jonatan Nevado Hurtado 
-- 

1412/2023 

DECRET 2023-0263 
[Resolució d'Alcaldia] 

05/09/202
3 11:00 

SIA 2112107 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 1526/2023 -- 44882615R 
Andreu Pedrola Gurrera -- Incoació 
expedient disciplinari Sr. Andreu 
Pedrola Gurrera -- 

1526/2023 

DECRET 2023-0262 [19. 
Decret aprovació despeses 
relació 23-2023] 

05/09/202
3 10:58 

SIA 2112184 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 
1548/2023 -- Aprovació despeses 
relació 23/2023 -- 

1548/2023 

DECRET 2023-0261 [DECRET] 05/09/202
3 9:39 

SIA 2112121 -- 300 URBANISME -- 
Expedient 1503/2023 -- Sol·licitud 
subvenció Departament de Cultura 
obres restauració i consolidació 
immobles notable valor cultural trienni 
2023-2025 -Restauració i adequació 
visita pública castell -- 

1503/2023 

DECRET 2023-0260 [Decret 
de la convocatòria] 

31/08/202
3 13:49 

Expedient JGL/2023/33 -- Múltiples 
interessats -- 

JGL/2023/3
3 

DECRET 2023-0259 [3. Decret 
alcaldia aprovació línies 

30/08/202
3 23:26 

SIA 2112203 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 

1411/2023 



 
 
 
 

fonamentals del pressupost 
2024] 

1411/2023 -- Línies fonamentals del 
pressupost 2024 -- 

DECRET 2023-0258 [4- 
Resolució Alcaldia] 

29/08/202
3 13:24 

SIA 2235655 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 53/2023 -
- Pagaments 2023 -- 

53/2023 

DECRET 2023-0257 
[Decret_Recurs Alçada] 

29/08/202
3 13:19 

SIA 2155508 -- 300 URBANISME -- 
Expedient 1085/2021 -- Múltiples 
interessats -- Autorització 
Administrativa Prèvia i Declaració 
d'Impacte Ambiental - Clúster Begues -
- 

1085/2021 

DECRET 2023-0256 
[Resolució d'Alcaldia incoant 
el Procediment] 

28/08/202
3 12:01 

SIA 2112107 -- 100 SECRETARIA -- 
Expedient 1526/2023 -- Incoació 
expedient disciplinari Sr. Andreu 
Prunera Gurrera -- 

1526/2023 

DECRET 2023-0255 
[Resolució Alcaldia] 

24/08/202
3 12:30 

SIA 2235655 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 53/2023 -
- Pagaments 2023 -- 

53/2023 

DECRET 2023-0254 [Decret 
de la convocatòria] 

22/08/202
3 9:43 

Expedient PLN/2023/8 -- Múltiples 
interessats -- 

PLN/2023/
8 

DECRET 2023-0253 
[Resolució Alcaldia] 

22/08/202
3 9:42 

SIA 2235655 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 53/2023 -
- Pagaments 2023 -- 

53/2023 

DECRET 2023-0252 [Decret 
rectificació errada material] 

18/08/202
3 12:13 

SIA 2112121 -- 300 URBANISME -- 
Expedient 1233/2023 -- Expedient 
sol·licitud ARC ajuts retirada amiant 
magatzem brigada municipal 2 
(pintors) -- 

1233/2023 

DECRET 2023-0251 [Decret 
de la convocatòria] 

18/08/202
3 7:52 

Expedient JGL/2023/31 -- Múltiples 
interessats -- 

JGL/2023/3
1 

DECRET 2023-0250 [Decret 
de la convocatòria] 

11/08/202
3 13:03 

Expedient JGL/2023/30 -- Múltiples 
interessats -- 

JGL/2023/3
0 

DECRET 2023-0249 [Decret 
de la convocatòria] 

11/08/202
3 8:42 

Expedient CIG/2023/4 -- Múltiples 
interessats -- 

CIG/2023/4 

DECRET 2023-0248 [Decret 
de la convocatòria] 

11/08/202
3 8:42 

Expedient CEC/2023/2 -- Múltiples 
interessats -- 

CEC/2023/
2 

DECRET 2023-0247 [4- 
Resolució Alcaldia] 

10/08/202
3 15:08 

SIA 2235655 -- 200 INTERVENCIÓ - 
COMPTABILITAT -- Expedient 53/2023 -
- Pagaments 2023 -- 

53/2023 

DECRET 2023-0246 [Decret 
de la convocatòria] 

09/08/202
3 11:58 

Expedient JGL/2023/29 -- Múltiples 
interessats -- 

JGL/2023/2
9 

DECRET 2023-0245 [DECRET 
CREACIÓ AFA LA MORERA] 

08/08/202
3 12:29 

SIA 2112072 -- 560 EDUCACIÓ -- 
Expedient 1361/2023 -- 53325235B 
JONATAN LEMOS FLORES -- Creació AFA 
Llar d'Infants - La Morera -- 

1361/2023 

    

 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

DEBAT: 

 



 
 
 
 

La Sra. Regidora de grup PSC , pregunta pel decret referent al vestuari del camp de Futbol, on es 
detalla que es per treure amiant. 
 
El Sr. Alcalde procedeix a detallar els edificis on es pensa actuar i el seu calendari d’ execució en 
els anys 2024 a 2026. 
 
 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

 
 

 

 

  
  

C) PRECS I PREGUNTES 

  

PRECS I PREGUNTES 

1.-) 

El Sr. Regidor del grup FIC, pregunta al Sr. Alcalde i fa diversos precs: 

a.-) Si sap el que diu la LOREG? Al primer Ple, vostè va dir una cosa que crec que es va equivocar... 

A continuació s’ estableix una discussió entre el Sr. Alcalde i Sr. Regidor del grup FIC. 

b.-) Manifesta que al portal de transparència ha trobat contracte amb Treu Banya, que afecta 

anualitats 2023 a 2026. 

          El Sr. Alcalde respon que es va fer un conveni amb aquesta entitats per treure feina 

           a l’ ajuntament. 

c.-)Manifesta que a cada JGL hi ha expedients d’ omissió funció interventora. 

d.-) Avui, s’ han fet eleccions sindicals, ja tocaven... 

e.-) Manifesta que hi hagut “ persecució laboral “ a dos treballadors que diu que estan de baixa. 

f.-) A l’ autobús que es va cedir a la Generalitat encara surt rotulat el nom de l’ ajuntament de Mora d’ 

Ebre. 

e.-) S’ ha de fer un comitè de riscos laborals. 

f.-) Hi ha convenis sense actualitzar de 2009 i 2010. 

g) Detalla incidències amb el tema de la bòvila de Campos i actuacions que caldria fer. 

 

El Sr. Alcalde manifesta: 

.-Jo, vaig defensar fer eleccions sindicals a l’ ajuntament. 



 
 
 
 

.-Del tema de recursos humans i acomiadaments, per protecció de dades, ara no és el moment ni el 

lloc, ja informaré de forma privada. 

.-Del tema Bovila de Campos, s’ ha requerit al propietari i de forma subsidiària davant inactivitat 

havem actuat des de l’ ajuntament. 

2.-) 

El regidor, del grup EM-ARA, manifesta: 

“ 

Com a qüestió important pendent de respondre del ple d’agost ens queda: 

Pregunta 1: 

Punt 10 de l’ordre del dia del ple d’agost, informes d’intervenció, document pla anual de control 

financer exercici 2023, annex 1, de data 23/05/23 s’indica que: 

 

Voldríem formular una pregunta sobre el detall d’aquests 3 riscos identificats, el primer de probabilitat 

i gravetat alta, quins usos irregulars s’han produït, i també les actuacions previstes per l’equip de 

govern per a normalitzar aquests riscos i prevenir-los de cara a l’any vinent. 

El Sr. Alcalde, manifesta que es faci arribar pregunta per escrit. Era un tema que portava l’ antic 

secretari. 

Pregunta 2: 

Ens pot informar sobre el procés d’estabilització dels treballadors de l’ajuntament? 

El Sr. Alcalde respon que es segueix el calendari previst .Es preveu acabar abans del dia 31-12-2024. 

 



 
 
 
 

3.-)La regidora del grup PSC, pregunta: 

a.-).- Hi ha alguna previsió respecte al POUM? Naltros, quan estàvem al govern , fa 12 anys que vam 

començar. 

El Sr. Alcalde manifesta que no hi ha cap previsió. S’ hauria de començar. Prenc nota. 

b.-).-Tema fons nuclear. Es prèvia rebre abans de final d’ any 174.000,00 euros. 

El Sr. Alcalde, manifesta que abans d’ ahir van tenir reunió. Explica tot el procés fet fins ara i els 

projectes presentats per l’ ajuntament i les incidències sorgides en aquest temps. Caldria millorar els 

mitjans de transport, carreteres, per facilitar arribada empreses. Tenim un gran actiu: L’ aigua. 

La Sra. Regidora del grup PSC, manifesta que el seu grup va presentar moció  respecte a la C12” i 

desdoblament de la N-420 i vàreu votar en contra. 

El Sr. Alcalde, cal desdoblar més carreteres ,C12, C44, N420...tot seguit fa un detall d’ actuacions que 

caldria fer, moltes de es quals diu que les portava al programa electoral. 

.-c) Hi ha previst demanar crèdit per la gespa del camp de futbol? 

Anirà al pressupost de 2024. El seu cost és d’uns 300.000 euros. Tot seguit, fa una explicació de l’ obra 

i incidències. 

.-d) Quan es preveu licitar i firmar contracte ? Es vol canviar sistema de recollida? 

El Sr. Alcalde manifesta que la convidarà per estar amb nosaltres amb aquest tema. 

 

4.-)La regidora del grup ERC, formula les següents preguntes: 

“ 

PREGUNTES DE LES JUNTES DE GOVERN LOCAL  

a.-) 

Ja en el darrer ple ordinari vam fer palès que el govern no estava transmetent les actes de les Juntes 

de Govern Local en temps i forma. Aquestes han de ser transmeses en un període màxim de 10 dies 

des de la seva celebració, tal com dicta l’article 113.1.b del ROF. Així doncs, avui hauríem de disposar 

de les actes del passat dia 16 d’octubre, mentre que l'última que se’ns ha facilitat data de 25 de 

setembre. Demanem que es comenci a complir amb la llei. 

.-b) 

JGL 2023/29 

En l’expedient 1437/2023, s’aprova un conveni de col·laboració entre l’ajuntament de Móra d’Ebre i 

l’Associació musical i cultural la Catatxora de Móra d’Ebre. En conseqüència, l’ajuntament de Móra 

d’Ebre va cedir la barra de bar durant les festes majors al poliesportiu. 

A diferència d’altres convenis amb múltiples associacions, en aquest cas no s’adjunta el conveni a l’acta 

de la JGL.  



 
 
 
 

Voldríem saber quins elements de control estableix l’ajuntament en aquest conveni per tal d’assegurar 

que l’import recaptat es dedica a les finalitats establertes. 

Igualment voldríem saber qui és el regidor encarregat de dur a terme aquest control, donat que el Sr. 
Barcelona va haver d’absentar-se de la deliberació d’aquest expedient donada una incompatibilitat, i 
si no és indiscreció saber el motiu d’aquesta incompatibilitat (LLei 40/2015 ). 

.-c) 

Recurrentment és fa ús del pagament de despeses amb omissió interventora, el que contravé el 

procediment establert. La majoria d'aquestes despeses, com l'assegurança mèdica, combustible o 

línies de mòbils són recurrents. Voldria saber perquè no es segueix el procediment establert i s'omet 

la funció de l'interventor. 

d.-) 

JGL 2023/34 

BOE núm. 209, de data 01/09/2023, el Ministerio para la Transición Ecológica y 

el Reto Demográfico pública l’anunci de la CHE d’aprovació de l’Estratègia de la 

CHE per a la lluita contra l’elevat contingut de nitrats a les aigües de la conca. 

Voldríem saber en quin estat es troben els nivells de nitrats de l’aigua de boca a Móra d’Ebre, així com 

que se’ns doni accés a les successives analítiques. 

e.-) 

En data 30/08/2023, la Direcció General de Protecció Civil (NRE: 2023-E-RC-2933) comunica la 

perduda de dret al cobro parcial de la subvenció concebuda en relació amb el vehicle de Protecció 

Civil. S’haurà de retornar 287,18 €.  

Per quin motiu s’ha perdut el dret a aquesta subvenció? Hi ha hagut tràmits que no s’han 

complimentat en temps i forma? 

En l’apartat de despeses hi ha un pagament de 2.200€ a Albert Peña en concepte de garrafes d’aigua. 

Donat que aquest contracte es va aprovar en JGL dues setmanes abans, i on s’especificava que el cost 

de la garrafa era de 11 €, hem de suposar que en dues setmanes s’han begut 200 garrafes d’aigua? De 

quants litres són aquestes garrafes? La mida estàndard són de 20 litres. S’han begut 4000 litres d’aigua 

en dues setmanes? Ens ho hem de creure? 

JGL 2023/35 

g) 

En l’expedient 1615/2023 s’acorda otorgar una subvenció de 18.000€ a la Unió de Botiguers i la 

formalització d’un conveni. Donat que aquesta despesa estava prevista per ficar unes pantalles a la 

població promocionant el comerç,  que moltes botigues no formen part de la unió de botiguers, i que 

en la modificació de crèdit en aquest plenari per tal fi es va indicar que també es faria promoció 

d’aquells comerços no adherits a la unió de botiguers, voldríem saber: 

Quines mesures s’han establert en el conveni per tal d’assegurar que tots els comerços es beneficien 

d’aquesta mesura? Qui en realitzarà el seguiment per part de l’ajuntament, i qui serà l’encarregat de 

dinamitzar el contingut de les pantalles? 



 
 
 
 

També demanem que se’ns dongui accés a tal conveni que no s’adjunta en la JGL corresponent. 

 

El Sr. Alcalde, procedeix a respondre . 

a.-) 

Trametre als 10 dies les juntes de govern suposa molta càrrega de treball pels serveis administratius 

que van molt sobrepassats. Cada vegada s’ envien més ràpid. Abans , s’ enviaven amb un retard de 2 

a 3 mesos. 

La regidora del grup PSC, confirma les paraules del Sr. Alcalde, que les actes arribaven amb retard de 

2 a 3 mesos. 

b.-) 

Ja es trametrà el conveni. Només es va presentar una empresa. 

c.-)  

El Sr. Alcalde i Sr. Secretari expliquen que són depeses repetitives que s’ haurien de licitar però l’ excés 

de feina ho dificulta. Moltes afecten a empreses pymes que si es licitessin ho tindrien més difícil 

davant grans empreses. 

d.-) 

Ja es faran arribar analítiques. 

e) Vàreu votar en contra en el tema de les pantalles. 

 

La regidora del grup ERC, ( Silvia) procedeix a formular les següents PREGUNTES FINALS:  

 

1. Preguntar per la situació actual del CAP de Móra d’Ebre. 

2. Regidora salut: Eva Avila, la modificació de 500€ per a benestar social ens pot explicar en que 

es destinaran? 

3. Regidora Lorena Sastre: El conveni amb la cambra de comerç de Reus  té algun cost econòmic 

per al nostre ajuntament? 

4. Regidor Brigada: Xavi Barcelona, Neteja carrers, camins zona àrea Guissona, … 

 

5. Regidoria medi ambient: Jordi Fornós, amb la pujada d’impostos del 9%, amb aquests diners 

que recollireu als nostres veïns i veïnes quines polítiques per a fomentar el reciclatge i la bona 

gestió dels residus teniu pensat de promoure? 

6. Regidora Benestar social Eva Àvila: Tenim alguna proposta per ajudar i atendre a la nostra gent 

gran que actualment està vivint sola? Algun projecte d’acompanyament 

7. Regidoria de cultura: Quines actuacions s’estan fent per a promoure la cultura al nostre 

municipi, el funcionament de l’agenda com es gestiona per a que totes les entitats puguin 



 
 
 
 

promocionar els seus actes? A través del format pregó? amb una instància? Per què el 

calendari d’activitats municipal de l’ajuntament de la web no es troba actualitzat? 

8. Regidora esports: Ens pot explicar el funcionament de la pista del poliesportiu els caps de 

setmana, el nostre jovent ara mateix té accés a una sola pista els caps de setmana. Sempre 

està oberta la porta gran?  

9. Regidora d’educació: sabem per les xarxes que heu visitat centres educatius de la nostra 

població teniu algun projecte per a fer totes juntes? Podrien explicar-nos com està el 

menjador de l’Escola Lluís Viñas? 

 

Finalment un prec. Recordar que ja en el darrer ple ordinari ens vam oferir en l’elaboració del pla 

educatiu, amb jo mateixa com a docent de secundària. També ens vam oferir en altres aspectes 

relacionats amb la sanitat i la comissió de festes. Fins a la data no se’ns ha requerit, però sabeu que 

estem aquí per fer una Móra millor.    “ 

 

RESPOSTA del Sr. Alcalde i Srs. REGIDORS ÉQUIP DE GOVERN: 

1.-) 

a.-)EL SR. ALCALDE respon a diferents preguntes formulades: 

La CUTE va aprovar modificació de normes urbanístiques En proper Ple portarem tema cessió de solars 

a Departament de Salut. 

L’ agenda cultural és un goig. El vostre grup diu que Móra està morta. 

Reconec que la pàgina web està molt desfasada . Ho pensen esmenar . Necessitem personal. Estem 

pendent de rebre una subvenció. 

Pel que fa a la pregunta referent a l’ educació, ressalto que aquesta setmana ens vam reunir amb les 

tres AMPES dels col·legis locals. 

Respecte al pla educatiu, ahir vam rebre informació dels imports. 

RESPOSTA REGIGORA MARIA RODRIGUEZ: 

TEMA AGENDA CULTURAL. Havem creat un correu electrònic. 

TEMA PISTA POLIESPORTIVA.- És d’ accés lliure , fa poc s’ ha incorporat llum a petició dels pares. Horari 

restringit  per no molestar veïns colindants. 

TEMA COL.LEGIS LOCALS . S’han fet visites als directors i centre docent. 

PLA EDUCATIU ENTORN.-Es va aprovar en plenari. Ja ens han donat pressupost. 

RESPOSTA REGIDOR XAVI BARCELONA: 

.- Ho netejarà la mateixa empresa Bon àrea. 

.- La part esquerra , ho ha de netejar carreteres, ja que és competent. 

RESPOSTA REGIDORA MONTSE PINEDA 



 
 
 
 

.-Si em passeu pregunta per escrit millor, ja que és molt llarga. Es fan moltes activitats. 

RESPOSTA SR. ALCALDE i Sra. REGIDORA LORENA SASTRE: 

La cambra de comerç fan moltes activitats i cursos gratuïts al municipi. 

No tenen cap cost per l’ ajuntament 

RESPOSTA Sra. REGIDORA EVA AVILA. 

Estem estudiant projectes  a fer amb aquest increment. 

Pel que fa a la situació de soledat estudiem tema amb el consell comarcal. 

RESPOSTA Sr. REGIDOR XAVI FARNOS: 

Ressalta l’ aposta del seu grup pel porta a porta. Lo ideal seria incrementar el reciclatge un 9 %. 

Cal molta pedagogia contra l’ incivisme,  però això al nostre poble no funciona. 

PREGUNTA GRUP PSC. 

.-a.-)La Sra. REGIDORA DEL GRUP PSC , pregunta si els terrenys que es volen cedir al Departament de 

salut abans es van cedir al departament d’ Educació. A tal efecte , esmenta que del 2003 a 2007 hi va 

haver una publicació al butlletí que ho deia. 

El Sr. Alcalde respon que creu que s’ equivoca de parcel.la. Potser, es va oferir al departament d 

educació.  

El Sr. Secretari, manifesta que el que digui el registre de la Propietat és el que preval. 

.-b.-)La Sra. REGIDORA DEL GRUP PSC ,  manifesta respecte al contracte de recollida d’ escombraries 

que l’ empresa ha de fer difusió en un 1%. 

<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<<< 

 

I perquè així consti , es dona per finalitzada la sessió a les 23,10 hores. 
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